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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
s blížícím se koncem roku 2017 při-
pravuje město Morkovice-Slížany svůj 

rozpočet na rok 2018. Rád bych Vám navržený 
rozpočet stručně přiblížil. Zaměřím se přitom 
hlavně na plánované výdaje.

Město musí pro své občany každý rok za-
bezpečit značné množství služeb a činností.  
Na prvním místě je to školství – zajišťujeme pro-
voz mateřské školy (1,2 mil. Kč) a základní školy 
(3 mil. Kč). Obě školy jsou tzv. příspěvkové orga-
nizace města, stejně jako Technické služby. Pří-
spěvek pro Technické služby z rozpočtu města je 
navržen ve výši 9,388 mil. Kč. Z tohoto příspěvku 
se bude financovat provoz kompostárny včet-
ně svozu bioodpadu (1,8, mil Kč), sběrný dvůr  
(0,8 mil. Kč), sportovní hala (0,8 mil. Kč), kou-
paliště (1 mil. Kč), sečení trávy a údržba zeleně, 
úklid sněhu atd. Technické služby mají samozřej-
mě i své vlastní příjmy např. z prodeje vstupenek 
na koupaliště nebo pronájmu haly. Další městem 
zřízenou organizací je knihovna, na jejíž činnost 
je navržena částka 0,9 mil. Kč. Poslední městskou 
organizační složkou je jednotka sboru dobrovol-
ných hasičů s návrhem 0,5 mil. Kč.

Významnou část výdajů tvoří i vlastní 
chod úřadu, zde se počítá s částkou 6,1 mil. 
Kč. Poslední pravidelně se opakující velký výdaj 
2,035 mil Kč je určený na nakládání s odpady.

Všechny výše uvedené výdaje město pra-
videlně analyzuje s cílem udržet je tzv. „pod 
kontrolou“. Proto každoročně zůstávají zdroje 
na financování investic a dalších rozvojových 
aktivit pro zlepšení života občanů. Pro rok 2018 
jsou navrženy následující akce:
1.  Zahájení stavby polyfunkčního domu  

s obchody, ordinacemi a lékárnou v přízemí 
a městským úřadem, knihovnou a menším 
sálem v prvním patře (8,1 mil. Kč).

2. Dokončení inženýrských sítí v lokalitě 
Záhumenice – vybudování komunikace, 
veřejného osvětlení a místního rozhlasu 
(5,79 mil. Kč).

3. Oprava chodníku od rybníku Ovčáček po 
Kolárnu a dostavba a oprava chodníku 

od Kolárny po křižovatku s Náměstím  
(1,25 mil. Kč).

4. Vodovod a následná oprava cesty v ul.  
Ve Bráně směrem od ul. Sokolská po vino-
téku (1,08 mil. Kč).

5. Oprava zdi kolem hřbitova – nahrazení 
staré zdi novou z bílých cihel (0,65 mil. Kč).

6. Stavba nového kolumbária – stavba pěti 
bloků po deseti místech v části hřbitova 
za současným kolumbáriem (0,5 mil. Kč).

7. Oprava a dovybavení sportovišť – odvod-
nění fotbalového hřiště a nákup sekačky 
(0,4 mil. Kč).

8. Oprava kanceláří a fasády haly v bývalém 
Komunále (1 mil. Kč), záměrem je opra-
vit budovu tak, aby nehyzdila okolí nové 
smuteční síně a současně upravit prostory 
bývalých kanceláří k budoucímu pronájmu.

9. Stavba sběrného dvora v prostorách býva-
lého Komunálu (6 mil. Kč), tato akce „není 
vidět“ v navrženém rozpočtu, protože se 
plánuje uhradit náklady na stavbu nového 
sběrného dvora z dotace a z investičního 
fondu Technických služeb. Nový sběrný 
dvůr by měl být mnohem větší než součas-
ný, opatřený váhou, kontejnery na všechny 
typy odpadů, průjezdný s výjezdem za 
halou směrem ke smuteční síni. Budovy 

v zadní části areálu by sloužily jako nové 
sídlo Technických služeb.

10. Participativní rozpočet (0,6 mil. Kč). Tuto 
částku jsem navrhl do rozpočtu se snahou 
zapojit Vás, občany, do přímého rozhodo-
vání o využití finančních zdrojů města. 
Návrhy, na jakou akci by se vyčleněných 
600 000 Kč mohlo použít, přijímáme již 
nyní a po posouzení jejich realizovatelnosti 
o předložených návrzích hlasováním sami 
rozhodnete. Podrobnosti jsou na jiném 
místě v tomto Zpravodaji.
Z uvedeného výčtu je zřejmé, že plány 

na příští rok rozhodně nejsou malé. A přitom  
v něm není uvedena spousta menších akcí za-
jišťovaných městem, ať už jsou to společenské 
akce typu hody nebo příprava akcí na rok 2019, 
jako je projektová dokumentace na opravu ulice 
Kolaříkova včetně obou “uliček“. Plány jsou to 
ale reálné a já věřím, že opět přispějí k spoko-
jenějšímu životu v našem městě.

Jaký bude rok 2018, to zatím nevíme. Pro 
každého z nás jiný a přece v některých věcech 
společný. Já Vám všem do nového roku přeji 
splnění vašich přání, tužeb a očekávání. Přeji 
Vám klidné a pohodové prožití svátečních dnů 
a v novém roce vše dobré.

Mgr. Pavel Horák - starosta     
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Vážení spoluobčané,
přejeme Vám příjemné prožití 

vánočních a novoročních svátků, 
do nového roku mnoho štěstí, zdraví,  

pracovních i osobních úspěchů.

Město Morkovice - Slížany

P our féliciter 2018

Zápis ze zasedání zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 19, 
konaného dne 09. 8. 2017 v 18.00 hodin 

v zasedací místnosti Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 11 členů 
městského zastupitelstva

Omluveni: I. Handlová, M. Koutňák,  Š.Vojtušová, R. Klímek
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 18 byl schválen.

Návrhová komise: Mgr. Albrechtová B.,  Jablunka P.
Ověřovatelé zápisu: Ing. Horáková S., Štětina Vl.
Návrh členů návrhové komise a ověřovatelů zápisu byl schválen jed-
nomyslně.

Program: 1. Dotace na opravu sokolovny
 2. Seznámení s výsledky kontroly samostatné působnosti
 3. Rozpočtové opatření č. 5
Program byl schválen jednomyslně.

1. Dotace na opravu sokolovny
Sokol Morkovice ve spolupráci s  městem připravuje žádost o dotaci 
na opravu sokolovny z  podprogramu Podpora materiálně technické 
základny sportu – příloha č. 2017-19/1. Náklady jsou 12 mil. Kč, spo-
luúčast je 4,8 mil. Kč
Oproti minulým letům se výrazně zhoršil poměr dotace x vlastní zdro-
je, a to z 80/20% na 60/40 %. Sokol již nemá možnost požadovanou 
spoluúčast z větší míry uhradit.  Žadatelem o dotaci by měl být stále 
Sokol, protože je při hodnocení žádosti bodově zvýhodněn proti městu.
Na jednání s rozšířeným výborem Sokola byla projednána možnost bu-
doucího převodu sokolovny (po 10 letech od dokončení rekonstrukce) 
na město a starosta Sokola Morkovice a jednatel byli pověřeni projednat 
s centrálními orgány organizace možnosti a podmínky tohoto převodu. 
Jednou z možností je např. uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě 
s kupní cenou 4,7 mil. Kč. Kupní cena by byla Sokolem použita na úhradu 
rekonstrukce sokolovny. 
Žádost o dotaci je třeba podat do 15. 8. a jednou z  požadovaných 
příloh je souhlas zastupitelstva s poskytnutím finančních prostředků 
z rozpočtu města.
Je zřejmé, že do termínu podání žádosti není možné připravit kom-
pletní smlouvy, je předložen návrh vyslovit nyní souhlas s poskytnutím 
finančních prostředků, do doby sestavování rozpočtu města na rok 
2018 připravit přesný postup převodu budovy sokolovny na město  
a tento převod detailně projednat při schvalování rozpočtu na rok 2018.

Mgr. P. Horák – Jakým způsobem by se prostředky z rozpočtu města 
uvolňovaly na rekonstrukci by určitě muselo být předmětem dalšího 
jednání, nabízí se několik variant. Buď varianta ta, že by město poskytlo 
klasickou investiční dotaci a současně by podepsalo buď smlouvu o bu-
doucí kupní smlouvě za korunu, případně smlouvu o budoucí darovací 
smlouvě, případně by se uzavřela smlouva kupní za podíl města na 
rekonstrukci se závazkem peníze použít na rekonstrukci budovy. To 
už je ale technická věc. Důležité je, jestli bude vůle postup použít, pak 
se cesta určitě najde, pokud tomu nebude aktivně bránit Česká obec 
sokolská. Tam pořád ještě není jasné stanovisko. Pane Tlachu, ví se  
o nějakém stanovisku?
P. Tlach – Zatím ne. Nějaké podmínky se změnil., Česká obec sokolská 
se malinko brání převodu majetku, má to ale šanci, jakým způsobem to 
jde. Není to tak jednoduché jako v devadesátých letech.
Mgr. Horák – Na jednání rady, když jsem informoval o jednání s vedením 
Sokola byl dotaz, jestli se tato forma usnesení nedá chápat jako nějaký 
závazný příslib poskytnutí prostředků, který by se pak dal vymáhat 
soudně. Vznesl jsem dotaz právníkům a odpověď je jednoznačná – pokud 
není podepsaná smlouva, tak tam závazek města peníze poskytnou není.
P. Jablunka – Já bych se zeptal na několik věcí. Toto, co bychom měli 
schvalovat dnes, tak to má být předběžné, nějaký souhlas s něčím, že 
když dostaneme nějaké záruky, tak budeme pokračovat dál nebo když to 
odsouhlasíme, tak to už nevrátíme zpátky a přijdeme o 4,7 milionu. Ptám 
se proto, protože Sokol je soukromá organizace, která s námi nemá nic 
společného, za sebe jsem proti tomu, protože nemáme žádnou záruku, 
že někdy to zhodnotíme jako obecní majetek.
Mgr. P. Horák – Já jsem to už řekl, pokud by se prostředky měly uvol-
ňovat, tak se musí přijmout samostatné usnesení o tom, jestli to bude 
forma kupní smlouvy, darovací smlouvy, jestli to bude dotace. Není to 
závazné a není možné bez dalšího souhlasu zastupitelstva peníze uvolnit. 
To je naprosto jednoznačné.
P. Gavenda – Musím se ohradit. Sokol není soukromý, je to příspěvková 
organizace, která je odkázaná na příspěvky ze strany města. Není to 
soukromá firma, která má svůj majetek. Sokol majetek vlastní, ale vy-
užívá ho široká obec, nejen Sokol, ale i občané Morkovic a vždycky jsme 
zastávali názor, že můžeme městu poskytnout prostory, když bude o ně 
mít zájem. Nevím, proč bychom měli být označováni jako cizí.
J. Vinklárek – Informace návrhu usnesení mi není jasná, buď budeme 
hlasovat o dotaci, ale nemůžeme hlasovat, že budeme poskytovat finanční 
prostředky. K tomu něco má být, nějaký dokument. Nevím, jestli Sokol 
podal písemnou žádost na poskytnutí fin. prostředků a jak to formulovat. 
Mgr. P. Horák – Žádost na MŠMT zpracováváme na městě ve spolupráci 
se Sokolem. Formulace usnesení je opsaná přesně z podmínek MŠMT.

II. Projednávání programu
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Ing. S. Horáková – Myslím, že si nerozumíte, pan Vinklárek myslel žádost 
na město od Sokola. J. Vinklárek – Mluvím o žádosti Sokola na město 
o půjčku, dar, dotaci, jak to formulovali.
Mgr. P. Horák – Zatím to není naformulované nijak, protože pokud 
nebudeme vědět, jak se k tomu staví Česká obec sokolská a jaké jsou 
možnosti, tak v tuto chvíli jsou přesné formulace předčasné. Bavíme se 
o tom, jestli vůbec má smysl o takové cestě uvažovat. Když budou kon-
krétní podmínky, tak se k tomu musíme na zastupitelstvu znovu vrátit 
a zjistit, zda tyto konkrétní podmínky, které zákony umožňují, jsou pro 
nás přijatelné nebo ne. Teď je to vyloženě předběžně, jestli vůbec má cenu 
hledat cesty, jak to udělat. Žádost musí být podaná do 15.8.2017 a tam 
příloha musí být, jinak to bude okamžitě vyřazené, jako nezpůsobilé.
Ing. J. Bleša – Já to chápu tak, že Sokoli na jednání s Obcí sokolskou 
budou mít v ruce nějaký dokument, který je podpoří v tom, aby dostali 
peníze z  Prahy, případně Kroměříže a hlavně nějaký souhlas, že po  
10 ti letech může dojít k výměně majitele toho zařízení.
P. Jablunka – Nerozumím usnesení, když schválíme usnesení, tím pádem 
jsme ty prostředky uvolnili. V usnesení není žádná podmínka, jestli ano 
nebo ne, jestli se něco stane nebo nestane.
Mgr. P. Horák – V důvodové zprávě je to jasně napsáno. Nikdo nemůže 
oddělit důvodovou zprávu od usnesení. Je zde napsáno, že se to bude 
muset znovu projednat při schvalování rozpočtu na rok 2018. A říkám 
jasně, že bez projednání přesného postupu v zastupitelstvu peníze nikdo 
neuvolní a nikdo je nemůže po městu ani vymáhat.
Ing. B. Zaoral – Já mám návrh. Je jasné, že budovu opravit musíme.  
Je tu ale obava, že bychom ty peníze neviděli. Navrhuji udělat smlouvu, 
že na město bude převedena část budovy a my budeme mít jistotu, že 
se našimi penězi bude platit náš majetek.
Mgr. P. Horák – To je bohužel nereálné, protože do 15. 8. musí být na 
MŠMT prohlášení o spolufinancování nebo dotace nebude. Můžeme 
najít více možností řešení, ale je potřeba je hledat, mít vůli opravu 
provést a ne hledat důvody, proč to nejde. Po schválení můžeme hledat 
přesné podmínky, za jakých se může oprava uskutečnit a ty podmínky 
znovu bude projednávat zastupitelstvo a buď je schválí nebo neschválí.
J. Vinklárek – Myslím si, že vůbec nemáš pravdu.  Dotační projekt je 
do roku 2023, toto je první výzva, která byla vydaná v červnu letoš-
ního roku, těch výzev bude víc. To, že se sokolovna neopraví, když to 
neschválíme teď, to že do 15. 8. musí být podaná žádost není pravda, 
považuji to za naprosto nepřipravené, mělo se jednat se Sokoli, měli 
jsme si vyjasnit, jak to bude s převodem majetku, pak si sokolové měli 
ujasnit, jestli vůbec o tom jednat, pak se k tomu vraťme a bude další 
výzva a podejme další výzvu. My tady jako zastupitelé máme schvalovat 
něco a nevíme vlastně co. Je to nepřipravené.
Mgr. P. Horák – Je sice pravda, že dotační tituly jsou vypisované každý 
rok, ale loni to bylo za podmínek 80 dotace a 20% vlastní zdroje, letos 
je to 60/40%, za rok to ale může být 40 % dotace a 60 % vlastní zdroje, 
nikdo neví, jaké podmínky za rok budou.
J. Vinklárek – Těch výzev bude několik. 
Mgr. P. Horák – Ano, jsou každý rok, ale žádalo se 4x a ani jednou to 
nevyšlo. Letos je velká šance se k tomu dostat, protože se změnily pod-
mínky. Změnily se na poslední chvíli. Spousta organizací nebude mít na 
to, aby to spolufinancovala, takže je reálná šance ty peníze dostat. Když 
to takto budeme pořád odkládat, tak se o tom bude jednat za rok, možná 
budou lepší, možná horší podmínky a možná se to taky neopraví nikdy.
L. Jiříčková – Tady byla řeč o tom, že nejsou jako soukromá osoba. 
Jestliže máte živnostenský list, tak podnikáte.
P. Gavenda – To ano, ale my podnikáme jenom tím, že tam máme klub, 
který nám slouží k profinancování, protože dotace z města nám abso-
lutně nestačí, to pokryjeme tak asi třetinu nákladů.
L. Jiříčková - Buďme upřímní účtaři, ekonomové, že to, co se tam děje, ty 
prostředky, co dostáváte, neodpovídají té protislužbě. Kdysi byl dotaz, že 
je tam hospoda a jakým způsobem se vyúčtuje. V pokynech je, že pokud 
se poskytuje určitá částka, musí organizace předložit, jakým způsobem 
tyto náklady čerpá a kontroluje vyúčtování dotací
T. Kocourek – Finanční komise města dostává podklady od všech or-
ganizací, které žádají o dotaci, jakým způsobem jsou finance čerpány.
L. Jiříčková – Pan Tlach říkal, že Sokol má s převodem majetku problémy. 
Hlásí se v rádiu v televizi, že stovky sokolských jednot se vzdaly svého 
majetku a převedly majetek na město, takže tak složité to zase asi není.
P. Tlach – Říkal jsem, že už to tak není, jak to bylo v devadesátých letech. 
Cesta samozřejmě je. Dříve to byla otázka dvou tří dnů. Nyní to trvá 

déle, protože podmínky se změnily. Převod majetku se nějakým způsob 
musí udělat. Důležité je, že veškerá dokumentace pro rekonstrukci je 
připravená. Chceme povýšit tu budovu, která slouží všem. Máme šanci 
se dostat na úroveň, na které jsou ostatní organizace.
E. Lejsalová – Název dotačního programu je „Podpora materiálně-tech-
nické základny sportu.“ Všichni víme, že Morkovice potřebují kromě 
sportovních zařízení také slušné reprezentativní kulturní a společenské 
prostory. Jak to bude v tomto případě s rekonstrukcí sálu? Je to možné 
v rámci těch dotací?
Mgr. P. Horák – Samozřejmě, součástí je rekonstrukce sálu, pódia, zázemí 
pro kulturní akce. Je to součástí investičního záměru i projektu.
P. Tlach – Ten projekt je připravený tak, aby to bylo společenské i kul-
turní, na základě toho se zvažovalo vybavení, položení podlahy aj. Tyto 
aspekty jsou tam zakomponované.
J. Vinklárek – Navrhuji kompromis, aby se překlenulo usnesení v tom 
smyslu, že zastupitelstvo města souhlasí s poskytnutím fin. prostředků 
ve výši 4,7 mil. korun na akci stavební úpravy sokolovny Morkovice  
a navrhuji uzavření smlouvy o smlouvě budoucí na převod nemovitosti 
parc. č. 385 objekt občanské vybavenosti  a  p. č. 386 ostatní plocha v k. ú 
Morkovice s investicí Sokol Morkovice  termín do konce září? listopadu? 
Do doby, než budeme schvalovat rozpočet na rok 2018.
I. Remešová – Pochopila jsem, že když o dotaci bude jednat Sokol, 
že ta smlouva o smlouvě budoucí bude znamenat, že po 10 letech to 
připadne městu?
J. Vinklárek – Jasně, ale my teď musíme schválit téměř 5 mil. Jako 
zastupitel musím vědět, co schvaluji, o to jde.
I.Remešová – To znamená, že se to do určitého termínu září, listopad 
převede na obec?
J. Vinklárek – Ne. Uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí to by byla 
kupní smlouva a další podmínky využití budovy do 10 let. To všechno 
by se mělo připravit.
Mgr. P. Horák – Já doporučuji, přidat ještě jedno usnesení ve smyslu, 
že zastupitelstvo ukládá radě města připravit přesné podmínky pří-
padného převodu před jakýmkoliv uvolněním finančních prostředků. 
Je to dostatečné? 
P. Jablunka – Nevím, jestli radě, jedná se o 5 mil. Kč.
Mgr. P. Horák – Dejme tomu šanci, ať má smysl vůbec o tom jednat  
a připravovat to detailně.
Ing. S. Horáková - Připadá mi to pod tlakem. Program byl vypsaný v květ-
nu, teď je srpen, do 15. to má být schválené. Myslím si, že několikrát 
město žádalo, vždy to skončilo na tom, že Obec sokolská nesouhlasila. 
Připadá mi to spekulativní, že teď může.  Dotační program je výhradně 
k provozování sportovní činnosti, není tam kultura, akce. Když se zpětně 
kontrolují dotace, nevím, jestli by to prošlo.
Ing. B. Zaoral – Mám ještě jeden návrh. Udělejme smlouvu zástavní, 
že město poskytne Sokolu 4,7 mil. a tyto budou splatné i s úroky do 
stanovené doby. Pokud nebude do té doby uhrazena zástava, připadne 
objekt městu Morkovice.
J. Vinklárek – Sokol musí říct, jestli do toho vůbec chtějí jít, nemá smysl 
něco připravovat, pokud žádná forma nebude dobrá.
P. Tlach – Za poslední období předával majetek Sokol Zborovice, Sokol 
Kvasice, určitě se to nějak udělá.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí s poskytnutím finanč-
ních prostředků ve výši 4,7 mil. Kč z rozpočtu města na akci „Stavební 
úpravy sokolovny Morkovice“.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ukládá radě města připravit 
a předložit na jednání zastupitelstva podmínky převodu nemovitosti 
p.č. 385 objekt občanské vybavenosti a p.č. 386 ost. plocha vše v k.ú. 
Morkovice, a to před jakýmkoli uvolněním finančních prostředků na 
rekonstrukci této nemovitosti. Hlasování: Schváleno jednomyslně
2. Seznámení s výsledky kontroly výkonu samostatné působnosti
Ministerstvo vnitra provedlo dne 27. 4. 2017 u města Morkovice-Slížany 
kontrolu výkonu samostatné působnosti. Do protokolu o provedené 
kontrole uvedlo čtyři zjištěné nedostatky, město podalo námitku proti 
kontrolnímu zjištění č. 3, které ministerstvo vnitra vyhovělo (viz. do-
datek k protokolu). 
Podle §129a zákona č. 128/2000 Sb., o obcích je starosta povinen se-
známit zastupitelstvo města s výsledky kontroly a také s opatřeními 
k nápravě nedostatků a s opatřeními k zamezení opakování nedostatků.
Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti – příloha č. 2017-
19/2, dodatek k protokolu – příloha č. 2017-19/3



4 Morkovice-Slížany

Kontrolní závěry:
1. Město porušilo ustanovení §92 zákona o obcích (zastupitelstvo se 
schází nejméně jedenkrát za tři měsíce).
Opatření k nápravě nedostatků: nelze přijmout
Opatření k zamezení opakování nedostatku: rada města uložila odpo-
vědnému zaměstnanci MěÚ sledovat stanovenou tříměsíční periodicitu 
konání zasedání zastupitelstva
Do doby provedení kontroly se konalo 17 zasedání zastupitelstva, tj. 
od komunálních voleb v roce 2014 je průměrná doba mezi zasedáními 
zastupitelstva 1,76 měsíce.
2. Město porušilo ustanovení §101 zákona o obcích (zápisy RM neobsa-
hovaly schválený pořad jednání a průběh hlasování o něm).
Opatření k nápravě nedostatků: nelze přijmout
Opatření k zamezení opakování nedostatku: rada města uložila odpo-
vědnému zaměstnanci MěÚ uvádět do zápisu ze zasedání rady města 
průběh hlasování o pořadu jednání
3. Město porušilo ustanovení §18 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím, tím, že výroční zpráva za rok 2016 neobsahovala 
výčet poskytnutých výhradních licencí.
Opatření k nápravě nedostatků: rada města uložila odpovědnému za-
městnanci MěÚ dodatečně doplnit výroční zprávu o činnosti v oblasti 
poskytování informací za rok 2016 o informaci, že nebyly poskytnuty 
žádné výhradní licence
Opatření k zamezení opakování nedostatku: rada města uložila odpo-
vědnému zaměstnanci MěÚ uvádět do výroční zprávy o činnosti v ob-
lasti poskytování informací za předcházející kalendářní rok informaci  
o poskytnutých výhradních licencích.
Ing. S. Horáková – Jak je to s tajemníkem?
Mgr. P. Horák – Připravuji. Měl jsem domluvené jednání v Bystřici pod 
Hostýnem, kde vypisovali výběrové řízení, nedostal jsem se tam.
E. Lejsalová – Kdo je odpovědný pracovník MěÚ?
Mgr. P. Horák – U bodu 1. a 2.  paní A. Hanáková, u bodu 3. paní R. 
Jablunková
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci  
o opatřeních rady města k  nápravě kontrolou ministerstva vnitra ze 
dne 27.4.2017 zjištěných nedostatků a k zamezení jejich opakování.
Hlasování: Schváleno jednomyslně
3. Rozpočtové opatření č. 5 – příloha č. 2017-19/4
Mgr. Horák – Na straně příjmů jsou dvě větší položky: 609 000 Kč dotace 
ZŠ na rekonstrukci schodů a 270 000 Kč. Tato druhá položka se skládá 
ze dvou částek 146 000 Kč je částka na pořízení půjčovního systému 
do knihovny a 124 000 Kč je na místo pasivního odpočinku, které má 
vzniknout na začátku cyklostezky. Ve výdajích je 395 000 Kč na akce, 
které byly zahájeny tj. na sjezd z parkoviště před budovou Agrodružstva 
a parkoviště nad školkou, které by mělo sloužit pro obsluhu školky. 
716 000 Kč - ZŠ navýšení rozpočtu. Tam je dotace plus podíl města 
na opravě schodů, protože nikdy dotace nepokryje 100%. V knihovně to 
je výpůjční systém, na který knihovna získala dotaci, myslím, že zbytek 
položek je tam popsaný.
Ing. S. Horáková – Chtěla bych vysvětlit ty položky větší všechny, ty výdaje.
Mgr. P. Horák – Kotel na tribuně - jedná se o budovu, která patří městu, 
oprava balkónů na bytovém domu č. 182, 50 000 Kč je veřejné osvětlení, 
je zahájena akce veřejného osvětlení od Školní kolem chodníku, který 
vede k ul. Kolaříkova parkem. 50 000 Kč doplnění laviček v atriu smuteč-
ní síně, aby ti, kteří čekají na obřad, si měli kde sednout. 192 000,-Kč je 
místo pasivního odpočinku, altán, informační tabule, vydlážděná plocha 
na krajích cyklostezky, je tam mínus 655 000,-Kč na navržené výdaje  
u položky platby daní ze státního rozpočtu, to jsou vlastně ty vratky 
DPH ze stavby smuteční síně.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 5
Hlasování: Schváleno jednomyslně

Mgr. B. Albrechtová – Pokud tady vystupuje někdo z veřejnosti z občanů 
v diskusi, tak ať je to v záznamu.
L. Jiříčková – Četli jste někdy Zpravodaj z jiných měst a obcí, nikde není 
tento způsob vyjadřování, co řekne ten a ten, jenom tady. V lidech je 
určitý strach, v zaměstnání, v práci prostě všude mají obavy a nálady jsou 
různé, proto někdo nechce ublížit. To je to, jak já jsem říkala minule, že 
bych nechtěla, aby to bylo v zastupitelstvu. Protože pak  není důležité, 

co se utratí, ale první zájem je, kdo to řekl, tady není důležité, kdo to 
řekl, ale jestli to je pravda.
Mgr. J . Pešáková - Já jsem se neptala, kdo to řekl, já jsem se ptala  
o jaké částce se bavíme. Nebylo mi odpovězeno, v  záznamu to není,  
v zápise to není.
L. Jiříčková – A kdyby se řeklo, o jakou částku by se jednalo, všichni by 
si přečetli a udělali by si úsudek.
Mgr. J. Pešáková – Doporučovala jsem, aby sis požádala o informace, že 
je dostaneš. Podala jsi žádost?
L. Jiříčková – Ten dotaz bude i na jiné věci.
Ing. B. Zaoral – Milí občané, rád bych vás seznámil se schůzkou mě  
a pana starosty s majitelem Slováckých strojíren. Účelem této schůzky 
bylo zajistit pro obtížně zaměstnatelné morkovčáky od 50 let nebo 
dlouhodobě nezaměstnané práci. Jde o závod v Uh. Brodu. Pan ředitel 
nás informoval o tom, že má zájem přijmout až 200 zaměstnanců bez 
ohledu na to, jestli mají nebo nemají strojírenské vzdělání. Pro něho je 
důležité, jestli mají zájem pracovat. Zájemcům bez strojírenského vzdě-
lání je schopen zajistit zaučení. Uvažovalo se o tom, že určitou formou 
příspěvku by se zájemci do Uh. Brodu zavezli. Není dané, zda by se jed-
nalo o odvoz každý den nebo jen jednou za týden. Protože ve Slováckých 
strojírnách je možnost ubytování celotýdně. Jde o to, seznámit občany 
s touto možností a zjistit, zda by byl zájem nebo ne. Každá strana má ve 
svém programu podpořit zaměstnanost obyvatel. Myslím si, že tuto část 
bychom mohli provést. Pan ředitel nabídl možnost, že by osobně přijel 
a provedl by prezentaci. Já samozřejmě vím, že možnosti zaměstnání 
jsou i jinde, ale když nám ukazoval ty platy, tak to nebyly malé částky. 
Byla zde částka 52 000 Kč hrubé mzdy u zaučených zaměstnanců se 
zkušenostmi. Byl bych pro to, abychom lidem dali šanci.
P. Jablunka – Rád bych dal drobné doporučení radě, zda by se tím 
mohla zabývat. Na Svazu měst a obcí se objevila nabídka na zpracování 
návrhů obnovy nebo využití objektů, které máme v obci a momentálně 
je máme nevyužité např. slížanská škola, budova č. 29. Vysoké učení 
technické v  Brně nabízí práci studentů, kteří by vypracovali zdarma 
návrhy možností, např.na seniorský dům nebo na jinou formu bydlení. 
Stačí se jenom přihlásit u této fakulty v Brně. Studenti zpracovali např. 
využití zámku ve Zdounkách. Je otázka, jestli bychom tady nemohli 
nějakým způsobem oslovit vysoké učení technické, ať nám dají třeba 
dva, tři návrhy, jak využít objekty, které jsou v současné době prázdné 
a nevyužité. Do budoucna bychom mohli v zastupitelstvu jednat o tom, 
zda opravit nebo prodat.
P. Mich – Já bych se ještě vrátil k sokolovně. Jádrem té opravy je, aby 
budova byla reprezentativní i na plesy a společenské akce.
E. Lejsalová – My to chceme také, ale jde o to, aby to bylo součástí toho 
dotačního programu.
P. Jablunka – Všem nám jde o to, aby budovy nechátraly, ať jsou využité, 
ať to funguje a k něčemu to spěje. Ale obec by měla přednostně investovat 
do svých vlastních objektů, ne do cizího majetku. Dále je také pravda, že 
někdy je důležité více přiložit ruku k dílu.  Je to také o různých svépo-
mocných brigádách. Je tam 5 -6 lidí, kteří něco dělají a zbytek se veze. 
Nemuselo by to tam vypadat, jak to tam občas vypadá. Do budoucna 
vás čeká nelehký úkol v otázce správcovství, financování, udržitelnosti… 

Výpis usnesení ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany 
č. 19 konaného dne 9.8.2017 v 18.00 hod. v zasedací místnosti Agro-
družstva Morkovice
I. Zastupitelstvo města  souhlasí:
1. S poskytnutím finančních prostředků ve výši 4,7 mil. Kč z rozpočtu 
města na akci  „Stavební úpravy sokolovny Morkovice“.
II. Zastupitelstvo města ukládá:
1. Radě města připravit a předložit na jednání zastupitelstva podmínky 
převodu nemovitosti p.č. 385 objekt občanské vybavenosti a p.č. 386 ost. 
plocha vše v k.ú. Morkovice, a to před jakýmkoli uvolněním finančních 
prostředků na rekonstrukci této nemovitosti.
III. Zastupitelstvo města bere na vědomí:
1. Informaci o opatřeních rady města k nápravě kontrolou ministerstva 
vnitra ze dne 27. 4. 2017 zjištěných nedostatků a k  zamezení jejich 
opakování.
IV. Zastupitelstva města schvaluje:
1. Rozpočtové opatření č. 5
Jan Jablunka, starosta     
Mgr. Pavel Horák, místostarosta 

III. Diskuse
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany  č. 20, 
konaného dne 25. 10. 2017 v 18.00 hodin  

v zasedací místnosti Agrodružstva Morkovice

Omluveni: Mgr. Albrechtová,  I. Handlová
Mgr. Horák upozornil zastupitele na správný postup při řešení námitek 
proti zápisu ze zasedání zastupitelstva. Za vyhotovení zápisu odpoví-
dá místostarosta, pak ho podepisuje starosta a nakonec ověřovatelé 
zápisu. Pokud mají ověřovatelé nějaké výhrady, měli by přijít za námi, 
domluvíme se a zápis opravíme. Když se nedohodneme, tak by se to 
řešilo na zasedání zastupitelstva. Musí to řešit ten, kdo zápis vyhotovil, 
s tím, kdo má výhrady.
Ověřovatel zápisu ze zasedání zastupitelstva č. 19 Vl. Štětina souhlasí 
se zápisem. Neshledal žádné nesrovnalosti. 
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 19 byl schválen jednomyslně.

Ověřovatelé zápisu: P. Jablunka, R. Klímek
Návrhová komise: M. Koutňák, Š. Vojtušová

Program:  1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady
 3. Finanční dar na odstranění stavby
 4. Participativní rozpočet
 5. Záměr přestavby býv. školy Slížany na sociální bydlení
 6. Majetkoprávní úkony
 7. Rozpočtové opatření č. 6
 8. Finanční dar majitelům nemovitostí, které byly 
     poškozeny větrnou smrští a kulovým bleskem
 9. Peněžitý dar Kroměřížské nemocnici, a.s.

P. Jablunka – Schválili jsme několik rozpočtových opatření. Co je to 
rozpočtová změna? Rozpočtová změna č. 4 přesahuje stanovený limit. 
Nevím, jestli bychom ji neměli schválit jako  rozpočtové opatření č. 6. 
p. Dostalíková – Rozpočtovou změnu schvaluje rada. Vím, co máš na 
mysli. Jedná se tam o překročenou částku 200 tisíc Kč.
P. Jablunka – Schválení by mohlo být součástí bodu č. 7.
Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
- Podmínky převodu sokolovny na město Morkovice – Slížany nebyly ze 
strany Sokolské župy dosud předloženy. 
E. Lejsalová – Jak dopadla žádost o dotace?
Mgr. Horák – Výsledek ještě neznáme. Máme nějaké informace o převodu 
sokolovny na obec v Kvasicích. Požádal jsem starostu Kvasic o zaslání 
smlouvy, kterou jim Sokol převod na obec schválil. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 31. 5. 2017 do 18. 10. 2017
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti 
rady města za období od 31. 5. 2017 do 18. 10. 2017.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
Před projednáváním bodu č. 3 se dostavila na zasedání zastupitelstva 
Mgr. Albrechtová. Počet přítomných členů zastupitelstva je 14.

3. Finanční dar na odstranění stavby č.p. 213
Rada města projednala možnost finančního daru určeného na odstranění 
rodinného domu č.p. 213 s tím, že se nejedná o odstranění za účelem 

další výstavby. Stavba bude odstraněna a pozemek bude srovnán do 
léta 2018.
Vl. Štětina – Jedná se o to, aby se z toho nestal precedens. Poskytneme 
dar, majitel zbourá dům a pozemek prodá.
Navrhuji doplnit usnesení o podmínku, že v případě prodeje pozemku 
např. do 5 let bude mít město přednost právo na jeho odkup.
Ing. Bleša – Mohlo by tam být i 20 let. 
Mgr. Horák –  Pokud staré domy zmizí a bude nějaká kontrola nad tím, 
kdo bude nový majitel, tak si myslím, že 5 let je dostatečná doba. 
E. Lejsalová – Částka 50 tisíc Kč je maximální nebo se odvíjí od ceny 
nemovitosti a nákladů na demolici?
Mgr. Horák – Vlastník souhlasil, že za těchto podmínek dům zbourá  
a pozemek zatravní. Pokud by se takové případy měly opakovat častěji, 
asi by se k tomu vypracovaly pravidla. Když se ale bude jednat o jed-
notlivé případy, 
tak to vždycky posoudí zastupitelstvo.
P. Jablunka – Na těchto pozemcích, nemyslím zrovna jen tento konkrétní 
případ, vzniknou nové parcely. My  pomůžeme lidem staré domy zbourat 
a oni potom parcely budou prodávat za plnou cenu. Bylo by dobré, kdyby 
rada zpracovala nějaká pravidla.
p. Hamala – U vinotéky se cesta zužuje. Neuvažovalo město o koupi 
části tohoto pozemku?
Mgr. Horák – Zatím ne. Připravuje se tam připojení vody a celá komu-
nikace se bude opravovat, takže se k tomu vrátíme. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí peněžitého 
daru určeného na odstranění stavby č.p. 213 v ul. Ve Bráně ve výši 50 000 
Kč s tím, že dar bude poskytnut po odstranění stavby a srovnání terénu. 
Dar je podmíněn souhlasem obdarované s přednostní nabídkou městu 
v  případě prodeje pozemku p.č. 221 v  k.ú. Morkovice do pěti let od 
provedení výmazu stavby č.p. 213.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

4. Participativní rozpočet
Participativní rozpočet je procesem přímé, dobrovolné a univerzální 
demokracie, v rámci kterého mohou obyvatelé města diskutovat a roz-
hodovat o využití části rozpočtu.
Pro rok 2018 je v rámci vyzkoušení procesu navrženo vyčlenit 600 000 
Kč z  rozpočtu města a v  jednotlivých krocích (sběr návrhů občanů  
a spolků, ekonomické a časové vyhodnocení návrhů, výběr z předložených 
návrhů, hlasování o návrhu veřejnosti k realizaci) prověřit využívání to-
hoto nástroje zapojení veřejnosti do tvorby rozpočtu v dalších letech.
Mgr. Horák – Jedná se o přímé zapojení občanů do výběru akcí, na které 
jdou peníze z  rozpočtu města. Mělo by to probíhat ve dvou krocích. 
První krok je výzva přes rozhlas, internet, vývěsky, aby kdokoli mohl 
podat návrh na to, co by se za těch 600 tisíc Kč mohlo udělat. Návrhy 
mohou podávat jednotlivci i organizace. Návrhy posoudí např. finanční 
výbor z hlediska toho, jestli je to akce zrealizovatelná v průběhu roku za 
částku 600 tisíc Kč. Vyhodnocené akce se dají do hlasování např. formou 
hlasovacího lístku ve Zpravodaji. Projekt, který získá nejvíc hlasů, ten 
by se v roce 2018 zrealizoval. Pokud budete s tímto návrhem souhlasit, 
tak rada vypracuje přesná pravidla.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ukládá radě města vyčlenit 
v návrhu rozpočtu na rok 2018 částku 600 000 Kč jako tzv. „participa-
tivní rozpočet“ .
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Záměr přestavby býv. školy ve Slížanech na sociální bydlení
Mezi připravované dotace z MMR patří i sociální bydlení – základní 
informace v příloze č. 2017-20/1.
Jako vhodný objekt pro přestavbu na soc. byty se jeví bývalá škola ve 
Slížanech. Podle současných informací je k podání žádosti třeba doložit, 
že bylo požádáno o vydání stavebního povolení, je tedy třeba mít hotovou 
projektovou dokumentaci pro stavební povolení. 

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů 
městského zastupitelstva

II. Projednávání programu
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Mgr. Horák -  Mohlo by tam vzniknout 8 až 9 bytů. Pokud by dotace 
pro obce činila opravdu 90 %, tak už by to pro nás bylo hodně zajímavé. 
Nechali jsme udělat cenové nabídky na projekt, protože podmínkou 
pro podání žádosti je, že bude požádáno o stavební povolení. Nabídky 
byly v rozmezí 345 až 430 tisíc korun. Takže riskujeme, že zpracujeme 
projekt, ale dotaci nedostaneme. Nebo je možnost prodat tento objekt 
neziskové organizaci, která si o tuto dotaci požádá. Ta by měla ještě 
výhodnější podmínky, protože by mohla dostat až 95 %. Město by ale 
v tomto případě ztratilo kontrolu nad tím, kdo tam bude bydlet.
Další možností je, že nebudeme dělat nic.
M. Koutňák – Jakou životnost má projekt? Kdybychom ho zpracovali  
a dotaci jsme nedostali, mohli bychom ho použít třeba za rok?
Mgr. Horák – Za rok určitě. Samozřejmě po nějaké době dojde ke změně 
např. rozpočtu, hygienických předpisů apod. a propadnou vyjádření, 
která mívají platnost dva roky. I stavební povolení pozbývá platnosti, 
pokud se stavba do dvou let nezahájí. Určitě to ale není tak, že když  
v dubnu nedostaneme dotaci, tak je všechno ztracené. Tak to není.
Ing. Bleša – Doplatek by byl v řádech desítek tisíc. Nebyla by to neře-
šitelná otázka.
J. Vinklárek – Bude se vyhlášení těchto dotací opakovat?
Mgr. Horák – Nemám o tom informace. Je po volbách a zatím se k tomu 
nikdo nevyjadřuje, jestli tyto dotace budou pravidelně nebo ne.
P. Jablunka – Samozřejmě se jedná o dobrý návrh. Existují i dotace na 
komunitní domy pro seniory. Když se bude projekt zpracovávat, bylo 
by možná dobré počítat i s bezbariérovým řešením, aby se projekt dal 
použít na něco jiného. Mgr. Horák - Na bezbariérové bydlení máme zpra-
covaný projekt a žádáme o dotaci na stavbu na pozemku naproti zámku, 
v bývalém letním kině. Můžeme požádat projektanty o informaci, jak 
by bylo složité to tam zapracovat. 
Mgr. Pešáková – Mně by se využití školy ve Slížanech jako komunitního 
domu pro seniory nelíbilo. Je to všude daleko.
Vl. Štětina – V  podmínkách pro poskytnutí sociálního bydlení je, že 
žadatel musí být ekonomicky aktivní. Co si pod tím mám představit? 
Mgr. Horák – Musí být zaměstnaný.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci  
o připravovaných dotacích na sociální bydlení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

6. Majetkoprávní úkony 
a) Prodej části pozemku p.č. 344/1 v k.ú. Slížany

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej vyznačené části 
pozemku p.č. 344/1 ostatní plocha v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: schváleno jednomyslně.
b) Prodej části pozemku p.č. 8/1 oddělené GP a nově označené jako p.č. 
8/18 v k.ú. Slížany

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 
8/18 zastavěná plocha o výměře 84 m2v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
c) Prodej pozemku p.č. 345/4 v k.ú. Slížany vzniklého na základě GP 
oddělením z pozemku p.č. 345/1

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 
345/4 zastavěná plocha v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
d) Prodej pozemku p.č. 345/3 v k.ú. Slížany vzniklého na základě GP 
oddělením z pozemku p.č. 345/1

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 
345/3 zastavěná plocha v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
e) Prodej pozemku p.č. 383 v k.ú. Slížany.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 
383 ostatní plocha o výměře 29 m2 v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
f) Prodej vyznačené části pozemku p.č. 344/1 v k.ú. Slížany.
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej vyznačené části 
pozemku p.č. 344/1 ostatní plocha v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
g) Prodej vyznačené části pozemku p.č. 344/1 v k.ú. Slížany.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej vyznačené části 
pozemku p.č. 344/1 ostatní plocha v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
h) Prodej pozemku p.č. 1802/13 v K.ú. Morkovice

O pozemek požádali čtyři žadatelé. Rada požádala finanční výbor  
o doporučení k dalšímu postupu. Finanční výbor navrhl:
a) Pokud byl dříve zveřejněn záměr prodeje na úřední desce a následně poté 
byly podávány žádosti, navrhuje FV prodat pozemek p.č. 1802/13, k.ú. 
Morkovice zájemci, který podal žádost jako první v pořadí.
b) Pokud byla některá ze žádostí podána před zveřejněním záměru na úřední 
desce, je nutno na ni pohlížet jako na předčasnou, tudíž by měl být pozemek 
p.č. 1802/13, k.ú. Morkovice prodám zájemci, který podal žádost jako první 
v pořadí po zveřejnění záměru na úřední desce.
Vzhledem k tomu že žádný z žadatelů nepodal žádost o prodej pozemku 
přede dnem zveřejnění záměru prodeje, je navržen prodej prvnímu ze 
žadatelů.
Ing. Horáková – Finanční výbor doporučuje vypracovat nějaká pravidla 
obecně pro prodej takových pozemků. 
Ing. Horáková – Finanční výbor předloží návrh pravidel na prodej 
pozemků.
Ing. Horáková – Finanční výbor má ještě jednu připomínku. Uvažuje se 
o zvýšení ceny za m2 pozemku?
Mgr. Horák – Už v tomto případě je cena vyšší. Jedná se vlastně o po-
slední pozemek. Cena dalších pozemků se
bude odvíjet od toho, za kolik se nám podaří pozemky vykoupit.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 
1802/13 orná půda o výměře 1200 m2 v k.ú. Morkovice za 250 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
i) Prodej pozemku p.č. 434/70 v k.ú. Slížany
Zastupitelstvo již dříve (MěZ 17) schválilo prodej býv. polní cesty pod 
slížanskou farmou společnosti Artemon, společnost požádala ještě  
o prodej pozemku p.č. 434/70, který  je uvnitř oplocení.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku 
p.č. 434/70 ost. plocha o výměře 11 m2 v k.ú. Slížany společnosti Ar-
temon a.s., Prostějov za odhadní cenu.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

j) Majetkoprávní vypořádání po stavbách „Oprava chodníku Morkovice, 
ulice Kolaříkova“, „Oprava chodníku Morkovice, ulice Uhřická“ a „Oprava 
chodníku Morkovice, ulice Nádražní“.
Podání žádosti o majetkové vypořádání schválilo zastupitelstvo města 
na svém zasedání č. 15. Podle upřesnění informace ze Zlínského kraje, 
nemůže kraj do roku 2020 převést na město dva z dříve uvažovaných 
pozemků.
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod následujících nemo-
vitých věcí včetně veškerých jejich součástí a příslušenství v k.ú. Mor-
kovice z vlastnictví města Morkovice-Slížany do vlastnictví Zlínského 
kraje s tím, že veškeré náklady s převodem spojené uhradí obdarovaný:

Číslo pozemkové 
parcely

Výměra
parcely

Číslo 
LV Vlastník popis

21/5 23 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/4 26 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/51 57 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/115 15 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/162 41 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/192 13 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice

21/194 2 10001
Město 
Morkovice-Slížany

Silnice 

Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatné nabytí následujících nemovi-
tých věcí včetně veškerých jejich součástí a příslušenství v k.ú. Morkovice 
z  vlastnictví Zlínského kraje do vlastnictví města Morkovice-Slížany 
s tím, že veškeré náklady s převodem spojené uhradí obdarovaný

Číslo pozemkové 
parcely

Výměra
parcely

Číslo
LV

Vlastník popis

21/198 21 918 Zlínský kraj - ŘSZK Chodník 

1366/2 82 918 Zlínský kraj - ŘSZK Chodník 

1600/9 3 918 Zlínský kraj - ŘSZK Chodník 
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Hlasování: Schváleno jednomyslně.
k) Koupě pozemku p.č. 441/2 v k.ú. Slížany
Projekt rekonstrukce Slížanské přehrady zahrnuje i záchytnou hráz 
před hlavním rybníkem, hladina zadržení vody zasahuje i do pozemku 
441/2. (Hnědé pozemky patří městu.)

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 
441/2 lesní pozemek o výměře 307 m2v k.ú. Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
l) koupě pozemků p.č. 441/1, 444/38 a 447/4 v k.ú. Slížany

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemků p.č. 
441/1 lesní pozemek o výměře 255 m2 , p.č. 444/38 lesní pozemek  
o výměře 1133 m2 a p.č. 447/4 vodní plocha o výměře 63 m2  v  k.ú. 
Slížany za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
m) Bezúplatný převod pozemků pod komunikací na ul. Cimburk

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje:
1. Bezúplatný převod pozemku p.č. 329/9 ostatní plocha – ostatní ko-
munikace o výměře 66 m2 v k.ú. Morkovice z  ČR - Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových na město Morkovice – Slížany.
2. Bezúplatný převod pozemku p.č. 560/8 ostatní plocha – ostatní ko-
munikace o výměře 15 m2 v k.ú. Morkovice z  ČR - Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových na město Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
n) směna pozemku na ul. Cimburk za ornou půdu (pozemek na okraji 
lánu u „kamenného kříže“)

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu pozemku p.č. 
329/5 ost. plocha o výměře 83 m2 v k.ú. Morkovice ve vlastnictví Řím-
skokatolické farnosti Morkovice za pozemek p.č. 1905/220 orná půda 
o výměře 87 m2 ve vlastnictví města Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

o) Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu pozemků 
p.č. 442/5 lesní pozemek o výměře 264 m2 , p.č. 444/40 lesní pozemek  
o výměře 1246 m2 a p.č. 447/2 vodní plocha o výměře 169 m2  v k.ú. Slížany 
ve vlastnictví Agrodružstva Morkovice za pozemek p.č. 453/8 orná půda 
o výměře 1697 m2 v k.ú. Slížany ve vlastnictví města Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. Rozpočtové opatření č. 6 – příloha č. 2017-20/2
p. Dostalíková – Co se týká rozpočtové změny č. 4, tak 293 tisíc Kč ve 
výdajích byla nájezdová rampa u kláštera. 
Schvalovala to rada z toho důvodu, že její realizace byla vlastně schvále-
ná, ale bohužel se neschválilo rozpočtové opatření. Vím, že to přesáhlo 
stanovenou částku, ale realizace rampy byla již schválená. Mgr. Horák 
– Navrhuji tuto změnu schválit současně s rozpočtovým opatřením.
E. Lejsalová – Stihne se oprava kříže na hřbitově do dušiček?
Mgr. Horák – Asi ne. Na přesný termín bychom se museli podívat do 
smlouvy.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtovou změnu 
č. 4 a rozpočtové opatření č. 6.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

8. Finanční dar majitelům nemovitostí, které byly poškozeny 
větrnou smrští a kulovým bleskem
Rada města schválila poskytnutí finančního daru majitelům nemo-
vitostí, které byly poškozeny větrnou smrští a kulovým bleskem dne 
10. 8. 2017 podle zásady „15% prokázané škody u škod vyšších než  
10  000 Kč“ v  případech, kdy hodnota daru nepřekročila 20  000 Kč  
(§85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích).
O vyšším daru musí rozhodnout zastupitelstvo, rada doporučuje použít 
stejnou zásadu „15% prokázané škody u škod vyšších než 10 000 Kč“
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí peněžitého 
daru ve výši 24 130 Kč majitelům rodinného domu č.p. 204.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 13 členů městského zastupitelstva. 
Radim Klímek se zdržel hlasování.

9. Peněžitý dar Kroměřížské nemocnici, a.s.
Mgr. Horák – Minulý týden nás navštívil zástupce Kroměřížské ne-
mocnice s tím, zda by město Morkovice–Slížany neposkytlo finanční 
příspěvek ve výši 50 tisíc Kč na zakoupení mobilního polohovacího lůžka 
k provedení dialýzy. Bylo by možné poskytnout opakovaně menší částku 
nebo jednorázově částku 50 tisíc Kč. Je to na rozhodnutí zastupitelstva. 
J. Jablunka – Na dialyzačním lůžku by bylo uvedeno, že město Morkovi-
ce- Slížany poskytlo na jeho zakoupení finanční částku ve výši 50 tisíc Kč.
M. Koutňák  - Kroměřížská nemocnice by na svých stránkách mohla 
zveřejnit poděkování městu Morkovice-Slížany za poskytnutí finanč-
ního daru.
Mgr. Horák – Přiznám se, že tohoto nejsem zastáncem. Když dávám 
dar, tak ho dávám proto, že ho dát chci.
M. Koutňák – Dávají ho občané Morkovic.
Mgr. Horák -  Naši občané si to přečtou ve Zpravodaji.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí peněži-
tého daru ve výši 50 000 Kč Kroměřížské nemocnici, a.s. na zakoupení 
mobilního polohovacího lůžka určeného k provedení dialýzy pacienta.
Hlasování:  Schváleno jednomyslně.
III. Diskuse
M. Koutňák – Jak to vypadá s dotací na opravu kamenité cesty k cyk-
lostezce?
Mgr. Horák – Zatím o dotacích není rozhodnuto. 
Vl. Štětina – Z jakého důvodu se nevyhlásily výsledky voleb v místním 
rozhlase?
Mgr Horák – Výsledky nebyly k dispozici. Byl problém je získat, protože 
hackeři napadli stránky statistického 
úřadu, na kterých se zveřejňovaly výsledky voleb.
R. Klímek -  Mám vyřídit poděkování od paní z ul. Přecechtělova za 
přání k životnímu jubileu.
L. Jiříčková – Faktury, které město zveřejňuje na webových stránkách 
by měly obsahovat informace, za které
služby nebo práce se platí. Stačí nějaký krátký text.  Pokud je tam jenom 
částka, tak to nikomu nic neřekne.
M. Dostalíková -  Je tam uvedená firma a částka. Rada určila, že texty 
se tam dávat nebudou, ale může se to změnit.
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M. Koutňák – Když se na to občan podívá, měl by z toho zjistit, jaká 
částka se zaplatila a za co.
M. Dostalíková -  Při zveřejňování faktur postupujeme stejně jako 
město Kroměříž.
Mgr. Horák – Podobu toho, jak se budou faktury zveřejňovat, projed-
návala rada. Posoudíme to znovu.
Ing. Horáková – V týdeníku Kroměřížska byly několikrát informace  
o cyklostezce Morkovice – Kroměříž. O co jde?
Mgr. Horák – Připravuje to mikroregion Morkovsko –Centrum společných 
služeb.  Projektuje se cyklostezka z Morkovic až do Kroměříže.  Zatím je 
to ve stádiu studie proveditelnosti. Je to ještě běh na dlouhou trať.
P. Jablunka -  Probíhají jednaní ohledně třídění odpadů. Proběhla schůz-
ka na klášteře. Jednalo se tam zejména o prezentaci toho, jak ušetří 
občan, když bude odpad třídit a myslím si, že vznikala spousta chybných 
informací o tom, že když bude dobře třídit, tak už žádný odpad platit 
nebude. Stálo by za to, aby občané získali podrobné informace o tom, 
co se bude dít. Zákony se změnily. 
Mgr. Horák – Toto byla první informativní schůzka. Bohužel jsem se 
jí nemohl zúčastnit. Proběhne další informační kampaň. Budou roz-
neseny letáky po domech a bude další schůzka s detaily celé této akce. 
Zastupitelstvo se tím bude zabývat na svém prosincovém jednání. p. 
Hamala – Firma, která to prezentovala bude mít zisk z toho, co se ušetří?
Mgr. Horák – Firma bude mít fixní odměnu. 
p. Hamala – Férovější by bylo, kdyby firma měla odměnu z toho, co se 
ušetří. Z  toho, jak to tam bylo prezentováno jsem spíš skeptický jak 
optimistický. Bude se muset nastavit částka, od které se to bude odvíjet. 
Jestli bude pro všechny občany stejná částka za odpad, protože teď je 
to odstupňované podle počtu členů v domácnosti.
Mgr. Horák -  Zatím to vypadá, že se bude měnit vyhláška a bude se 
platit jednotná částka na občana, i když je to proti mému hlubokému 
přesvědčení. Zásadní problém je v  tom, že poslanci změnili zákon  
a ten, kdo by uplatňoval slevu, tak by o ni musel požádat, i když to 
máme zapracované ve vyhlášce.  To by znamenalo, že všichni občané 
Morkovic-Slížan, kromě jednočlenných domácností, by museli přijít  
a požádat o slevu, a to za každého člena domácnosti zvlášť.
p. Hamala – Jak někdo donutí vícečlennou domácnost, aby třídila, když 
bude platit vyšší poplatek? Sleva za třídění jim to nevynahradí. Bylo tam 
prezentováno, že se budou počítat pytle s plasty. Je rozdíl jestli budu 
plasty mačkat nebo ne.
R. Klímek – Bylo tam ale taky řečeno, že ten pytel musí mít minimálně 
4,5 kg, aby se dostavil výsledek.
p. Hamala – A kdo to bude vážit? A kde?
R. Klímek – Oni. Proto tam budou ty čárové kódy. 
p. Hamala – Ještě je otázka, co pro mě bude výhodnější. Dát pytlů míň 
nebo víc?
Mgr. Horák –Až budete mít všechny detaily, tak si zkuste vyhodnotit, 
co pro vás bude nejvýhodnější. Pokud vám něco nebude jasné, můžete 
přijít na individuální schůzku. V této chvíli je předčasné a zdlouhavé se 
o tom takto bavit.

p. Hamala – Dostává v současné době město za nějaký odpad peníze?
Mgr. Horák – Samozřejmě. Jedná se o plasty, papír a elektroodpad.
p. Hamala – Takže za ten odvoz město ještě dostává peníze?
Mgr. Horák – Za odvoz ne. Za odvoz platíme. U některých komodit 
dostáváme peníze  za kg vytříděného odpadu, když jsou dobré ceny.  
To se týkalo např. určitou dobu papíru. Za elektroodpad dostáváme 
peníze od společnosti zabývající se zpětným odběrem cca 300 tisíc Kč 
ročně. Odvíjí se to od toho, kolik elektroodpadu se vytřídí. Když se 
vytřídí víc, budeme dostávat víc.
p. Hamala – Uvažuje se o tom, že by se třídily plechovky od nápojů? 
M. Dostalíková – Bude to součástí tohoto systému. Budou se ukládat 
na sběrný dvůr.
p. Hamala – Ve Vyškově dávají plechovky do plastů. Nejsou na to 
zvláštní nádoby. Pochybuji, že by šel někdo s plechovkami od nápojů 
do sběrného dvora.
Ing. Fránek – O dům po Svěchotových projevili zájem cikáni. Jsou 
ochotni za něj dát 600 tisíc Kč. Řeší to realitní kancelář. Před několika 
měsíci se tu řeklo, že se to bude sledovat. Zavolal jsem p. Svěchotové, 
která řeší dědictví. Ona by to chtěla prodat. Od realitky by dostala  
540 tisíc Kč. Kdyby z částky 540 tisíc Kč někdo dostal půjčku 300 tisíc 
Kč na 10 let, tak ten dům je k prodeji. Měla by se jí nabídnout pomoc.
Mgr. Horák – My jsme již paní Svěchotovou kontaktovali. Pokud přijde 
nějaký zájemce o koupi tohoto domu s  požadavkem na město, jsme 
ochotni o tom jednat.
Ing. Fránek  – Je potřeba tuto informaci zveřejnit a jednat.
p. Hamala – Kdo se stará o WC na hřbitově?
Mgr. Horák – Technické služby.
p. Hamala – Nevím, jestli tam teď někdo z vás byl, ale papír, ten tam byl 
akorát na jaře, když se to otevřelo. Když šlápnete na to splachování, tak teče 
močůvka. Když se dostavěla smuteční síň, tak se řeklo, že se  WC na hřbitově 
zruší a bude zpřístupněno WC ve smuteční síni. Zatím je to zamknuté.
Ing. Bleša – WC ve smuteční síni bude přístupné po dobu pohřbů a po 
dobu dušiček, kdy bude na hřbitově větší pohyb lidí.  
Mgr. Barnetová -  Jak vypadá situace ohledně příjezdu k MŠ ? Byly ještě 
nějaké další stížnosti nebo se situace zlepšila?
Mgr. Horák – Žádné další stížnosti jsme neobdrželi. Pracovníci technic-
kých služeb tam několikrát ráno fotili najíždějící automobily a nezjistili 
problémy.
p. Hamala – Bylo by dobré přidat na hřbitově ještě popelnici na plasty 
a na kovová víčka.
Mgr. Horák – Můžeme to vyzkoušet. Je to dobrá připomínka.
M. Koutňák – V rozpočtu na příští rok bychom měli počítat s pořízením 
kamerového sytému na dětské hřiště v bývalém letním kině. Viděl jsem 
na fotkách, jak je to tam zase zdevastované. Jinak než kamerovým sys-
témem se to asi nevyřeší. Možná by se mohl kamerový systém využít 
i na hřbitově a na náměstí. Jinak budeme investovat peníze a viník se 
nenajde nikdy.
Mgr. Horák -  Realita je taková, že ze záznamu z kamerového systému 
získaného potmě není možné usvědčit viníka.

Starosta města získal ocenění předsedy senátu

Z iniciativy místopředsedy senátu Jiřího Šestáka se v sobotu 
30. září konalo v prostorách Valdštejnského paláce v Praze setká-
ní vedoucích představitelů senátu se starostkami a starosty, kteří 
působí ve funkci déle než 20 let. Ve svém projevu Jiří Šesták uvedl, 
že podle Centra pro výzkum veřejného mínění jsou to starostové, 
kdo se dlouhodobě těší největší důvěře obyvatel ve výši 64%, což je 
číslo, kterému se Senát ani Sněmovna, ale ani vláda či hejtmani ani 
zdaleka nepřibližují. Dále řekl, že ví, jak se daří zlepšovat vybavenost 
našich měst, městysů a obcí a že nemalou zásluhu na tom mají právě 
aktivní starostové, kteří tak naplňují známé přikázání z kutnohorské 
Konšelské desky „obci své starosti podrob“. 

V průběhu setkání převzal starosta Morkovic-Slížan Pavel Horák 
z rukou předsedy Senátu Milana Štěcha pamětní list Senátu Parla-
mentu České republiky s textem „Serve et fidelis civitatis“ (věrně 
sloužím obci).
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Mikroregion Morkovsko připravuje cyklostezku Morkovice – Kroměříž

Část obcí sdružených v mikroregionu při-
pravuje projekt cyklostezky spojující Morko-
vice a Kroměříž. Mikroregion proto zpracoval 
studii trasování této cyklostezky tak, aby se 
prověřila proveditelnost této akce z pohledu 
vlastnictví pozemků, křížení s komunikacemi, 
vodními toky, inženýrskými sítěmi atp. Pro 
příznivce cyklistiky je jistě dobrou zprávou, že 
se podařilo najít vhodnou trasu cyklostezky 
z Morkovic až do Zlobic. Další napojení by 
vedlo od Zlobic po stávajících zpevněných 
komunikacích přes Měrůtky k obslužné cestě 
kolem dálnice a do Kroměříže. Tato část by 
byla nově vyznačena jako cyklotrasa.

Dalším cílem zpracované studie, a to 
neméně důležitým než trasování, bylo prově-

ření zdrojů financování. I zde máme dobrou 
zprávu, neboť na podobné akce existují dva 
typy dotací a oba by měly být pro náš záměr 
použitelné.

Na našem katastrálním území by cyklo-
stezka mohla vést od současné cyklostezky 
podél poslední zahrady na Uhřické k cestě do 
Uhřic, dále podél této cesty až za benzínovou 
čerpací stanici, přes pole k cestě do Počenic 
a podél této cesty až k Počenicím. V dalších 
obcích obchází zleva celé Počenice, vrací se do 
souběhu s hlavní cestou, opět zleva obchází 
Tetětice a Srnov, vrací se k hlavní cestě do 
Věžek, míjí Věžky z pravé strany a končí ve 
Zlobicích.

V tuto chvíli se jedná pouze o první 
krůček, kterým jsme prověřili možnosti vybu-
dování vhodného bezpečného cyklistického 
napojení do Kroměříže. Nyní musí celý zá-
měr posoudit zastupitelstva všech dotčených 
obcí. Pokud s tímto záměrem zastupitelstva 
vysloví souhlas, bude následovat jednání  
o výkupech nutných pozemků, příprava projek-
tové dokumentace, stavební povolení, žádost  
o dotaci, výběrové řízení na dodavatele, stav-
ba, kolaudace …. A pak už se můžeme vozit. 
Záměrně jsem to trochu zlehčil, všem je určitě 
jasné, že jsme teprve na začátku dlouhé cesty 
a stavba cyklostezky si vyžádá ještě mnoho 
úsilí a práce.

Mgr. Pavel Horák

Kulturní komise

Košíkářské muzeum

Vážení spoluobčané,
pomalu a jistě se blíží období, kdy bude-

me rekapitulovat, co se nám za uplynulý rok 
2017 podařilo a co bychom chtěli v příštím 
roce ještě vylepšit. Pohlédneme-li nazpět, 
zjistíme, že i kulturní komise přinesla spo-
luobčanům Morkovic další zajímavé akce. 
Nováčkem mezi osvědčenými akcemi měla být 
Drakiáda, kterou kulturní komise uspořádala 
dne 7. 10. 2017. Bohužel nebe nám nebylo 
nakloněno. Zatímco ráno se na nás usmívala 
ještě blankytně modrá obloha a svěží vítr, 
těsně před začátkem se nebe zatáhlo a nastalo 
bezvětří vystřídané drobným deštěm. Přesto 
nalezlo několik odvážlivců cestu na letiště  
v Morkovicích a snad i navzdory počasí jsme 
nakonec mohli spatřit dva plápolající draky 
mezi kapkami deště. Doufáme, že napříště 
nám bude nebe milostivější.

Další akcí, kterou bychom se chtěli po-
chlubit, byla nesmírně zajímavá přednáška 
našeho rodáka p. Ing. Derky o Švýcarsku, kde 
po více než deset let žil a pracoval, a která 
proběhla v prostorech kláštera 11. 10. 2017. 
Přiznám se a myslím si, že mohu myslet i za 
ty naše spoluobčany, kteří se zúčastnili, že tak 
poutavou přednášku jsme ještě v Morkovicích 
neměli.

Rovněž na hudbymilovné občany nebylo 
kulturní komisi zapomenuto, neboť se nám 
podařilo zajistit dne 15. 10. 2017 koncert 
klasické hudby na klášteře v Morkovicích. 
Kantoři a žáci Vejvanovského konzervatoře 
v Kroměříži nám předvedli své hudební mist-

rovství a my, okouzleni krásnou hudbou, jsme 
si odnesli v našich myslích pocit nádherného 
hudebního zážitku.

K nejvíce navštívené akci, uspořádané 
kulturní komisí a nadšenými podporovateli 
a pracovníky Košíkářského muzea v Mor-
kovicích, manželi Procházkovými, patří jed-
noznačně světýlkový pochod, který se usku-
tečnil dne 28. 10. 2017. Byli jsme více než 
překvapeni, když namísto předpokládaného 
hloučku spoluobčanů se od Kolárny vydal k 
muzeu více než stočlenný průvod osvětlený 
mihotavými světélky nesených lampiónů. Pro 
nás, poněkud starší občany, to byla nostal-
gická vzpomínka na dětství a pro mladé, kte-
rých byla většina, to bylo příjemné vykročení  
z každodenní šedi. Světýlkový průvod se vinul 
jako dlouhý, osvětlený had po cestě lemované 

hořícími svíčkami až konečně, k úlevě nás or-
ganizátorů, dospěl bezpečně do prostor Koší-
kářského muzea. Zde na ně již čekala hudební 
skupina Morkovčanka vyhrávající bryskně 
veselé i smutné písně a komu bylo pod širou 
oblohou zima, jistě nepohrdl svařeným vínem, 
které zajistila rodičovská akademie.

Na závěr mi opět dovolte, abych podě-
koval všem členům kulturní komise, kteří se 
na akcích podíleli, vystupujícím hudebníkům, 
přednášejícím lektorům, manželům Procház-
kovým a v neposlední řadě i pracovníkům 
technických služeb, kteří pomáhají zabezpečit 
akce kulturní komise svou prací i ve dnech, 
kdy ostatní spoluobčané odpočívají.

Ing. Bronislav Zaoral
Předseda kulturní komise 

města Morkovice - Slížany

Košíkářslé muzeum je v našem městě 
otevřeno už sedmým rokem. Sbírky se nám 
rozrůstají tempem, kterému stávající budova 
začíná být malá. V letošním roce jsme se pustili 
do několika oprav. Nejprve jsme natřeli všechny 
podlahy a dřevěné části v muzeu proti hmyzu  
a houbám. Postavili nový plot u vrat do muzea.  
V dolní části před muzeem je umístěný náhrobek 
rytíře Arioli, který byl objeven v místní márnici. 

Největší část oprav a zároven rozšíře-
ní výstavní plochy byla věnována místnímu 
sklípku. V zadní části sklípku jsou umístěny 

všechny kamenné desky upozornující na vý-
znamné události a osobnosti, které se týkají 
Morkovic a fotky jejich umístění.

V další části jsou fotky a dokumenty k vý-
ročí 460 let zvolení Jana Blahoslava biskupem 
ve Slížanech a Slížanského pokladu. 

Spousta dalších exponátů je uschováno 
v depozitu na půdě.

Snad se podaří v dalších letech opravit 
střechu,aby nám nezatékalo do výstavních 
prostor. Byla by škoda zničit již vystavené 
exponáty zatékající vodou.  
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Pozor na praktiky podomních prodejců

Vývoj sociálních služeb v Pačlavicích

Nabádáme občany ke zvýšené ostra-
žitosti při návštěvě podomních prodejců. 
Při setkání s podomními prodejci se ptej-
te na jejich jméno, na společnost, kterou 

zastupují a vezměte si od nich kontakt. 
Nic nepodepisujte mezi dveřmi. Nechte si 
dostatek času na rozmyšlenou. Poraďte 
se s blízkou osobou. Důležité je pokud 

Vás telefonicky kontaktují pod různou 
záminkou, abyste je vůbec k Vám domů 
nezvali. Podomní prodej je na území 
města Morkovice - Slížany zakázán.

Před rokem jsem v tomto Zpravodaji 
informovala čtenáře o cílové skupině osob, na 
kterou se v rámci příspěvkové organizace So-
ciální služby Pačlavice hodláme do budoucna 
zaměřovat – tedy mimo seniorů omezených 
v soběstačnosti i na osoby s demencí. A pro-
tože jsme za poslední rok učinili ve vývoji 
sociálních služeb pro starší občany z našeho 
regionu výrazný pokrok, opět mám důvod, 
proč zde psát.

Již začátkem roku jsme na základě pro-
jektu „Terapeutické přístupy jako základ zvy-
šování kvality života uživatelů v Sociálních 
službách Pačlavice“ uskutečnili první velkou 
vzdělávací akci v konceptu, který nese název 
Bazální stimulace. Tento mezinárodní kon-
cept podporuje v nejzákladnější (bazální) 
rovině lidské vnímání, komunikaci a pohyb 
u lidí, kteří mají v těchto směrech krátkodobě 
či dlouhodobě omezeny své schopnosti. Po-
mocí jednotlivých prvků bazální stimulace, 
které jsou založeny především na dotecích, 
je uživateli umožňován neustálý a přiměřený 
přísun podnětů z vlastního organismu a také 
z jeho okolního světa. Nejedná se samozřejmě 
o nic jednoduchého, proto se všichni naši 
pracovníci v přímé péči učili správně tento 
koncept využívat celých 24 vzdělávacích ho-
din za odborného dohledu paní Mgr. Hed-
viky Borýskové a další nadpoloviční většina 
těchto pracovníků ve vzdělávání pokračovala 
nadstavbovým kurzem v rozsahu dalších  
24 hodin. Výsledky se však brzy po zavedení 
konceptu do praxe projevily – díky prvkům 
bazální stimulace se nám například podaři-

lo uklidnit uživatelku, která 
předtím zmateně a s vyčer-
páním bloudila po chodbách, 
podpořili jsme znovu nabytí 
schopnosti samostatné chůze 
hned u několika uživatelů či 
pomohli lidem, kteří jsou čás-
tečně ochrnutí, opět lépe vní-
mat své tělo, a tak žít o něco 
kvalitnějším způsobem života. 
Pracovníkům pak bazální sti-
mulace dodává v práci jistotu 
a pocit, že už pouze nepeču-
jeme, ale pečujeme kvalitně  
a profesionálně.

Další významnou akcí, kterou jsme usku-
tečnili ve druhé polovině letošního roku, bylo 
opět 24 hodinové vzdělávání v metodě Vali-
dace, což je rovněž mezinárodně osvědčený 
přístup k lidem, kteří jsou – dle zakladatelky 
metody, paní Naomi Feil – dezorientovaní. 
Prostřednictvím validace získá dezoriento-
vaná osoba empatické aktivní naslouchání, 
neodsuzování, ale právě naopak akceptování 
svého hlediska prožívané reality. V tomto 
rozměru, ve kterém roste mezi dezoriento-
vaným a validujícím pečovatelem důvěra, se 
odstraňují pocity strachu a nutnost uživatele 
omezovat. V konečném důsledku je vědomí 
velmi starého dezorientovaného člověka zno-
vu posilováno lidskými hodnotami a zlepšují 
se i jeho tělesné a sociální funkce. Metodu va-
lidace sice používáme při práci s našimi uživa-
teli teprve krátce, ale již nyní hovoří účastníci 
kurzu o tom, jak pozitivně se změnilo jejich 
vnímání osob s demencí, protože dokáží lépe 
porozumět tomu, co sdělují, a dokáží s nimi 
komunikovat opravdu smysluplně.

Kromě pozvednutí profesionální úrovně 
pracovníků jsme se také intenzivně věnovali 
pozvednutí ubytovacích kapacit našich sociál-
ních služeb. Již v polovině roku se povedlo do-
končit výstavbu zcela nových prostor určených 
pro službu domova se zvláštním režimem, 
která bude od 1. 1. 2018 poskytována lidem 
s Alzheimerovou chorobou a dalšími typy 
demence. V těchto prostorách jsou převážně 
dvoulůžkové pokoje, přičemž každý z pokojů 
má vlastní WC s umyvadlem a sprchou. Tyto 
nové prostory byly již veřejnosti k nahlédnu-
tí při Dnu otevřených dveří, který se konal  
22. září za účastni radní, paní Michaely Blaho-
vé, paní senátorky Šárky Jelínkové, a dokonce 
i pana hejtmana Jiřího Čunka (někteří z vás 
možná viděli o tomto dnu reportáž ve zprá-
vách České televize). Součástí těchto prostor 
je i nová kuchyně a jídelna určená pro naše 

zaměstnance. Postavením této budovy soci-
álních služeb však nekončíme – aktuálně nám 
byla Ministerstvem práce a sociálních věcí 
podpořena rekonstrukce zbylých prostor naší 
organizace, která bude zahrnovat výstavbu 
dalšího patra domova se zvláštním režimem, 
nástavbu budovy domova pro seniory a re-
konstrukci přízemí zámku, kde vzniknou také 
nové pokoje pro seniory. Věříme, že po těchto 
všech úpravách budeme moci směle konkuro-
vat ostatním moderním službám v naší zemi. 

Co se však stále nedaří, je získávání no-
vých pracovníků pro přímou práci s našimi 
uživateli, a to i přes výrazné zvýšení platů, 
které proběhlo v letošním roce. Bohužel se 
setkáváme i s velmi neseriózním přístupem 
některých uchazečů, kdy sice přislíbí nástup 
k určitému datu a již se s nimi počítá ve 
službách na daný měsíc, ale pracovník nako-
nec bez udání důvodů nedorazí a ani nebere 
telefon. Chápeme, že práce s lidmi je obecně 
chápána jako těžká, každý na tuto práci není 
„stavěný“, a navíc si ani mnozí lidé nemohou 
dovolit pracovat ve 12 hodinových směnách, 
včetně nočních služeb a občas i o svátcích.  
Z každoročního zjišťování spokojenosti na-
šich pracovníků však vyplývá, že by tuto práci 
neměnili, protože je to dle jejich vyjádření 
práce, která je baví, která je naplňuje a je pra-
cí, jež má opravdu smysl – a kolik z vás může 
říct, že opravdu každodenně pomáhá lidem, 
kteří tuto pomoc nezbytně nutně ke svému 
přežití potřebují? A jsem přesvědčena, že si 
za to naši pracovníci zaslouží velký respekt 
a ocenění veřejnosti.

Neztrácíme však naději (vždyť jsou Vá-
noce) a věříme, že se nám podaří doplnit náš 
stávající personál o další posily a stejně tak 
proběhnou co nejvíce hladce všechny změny, 
které nás v příštích letech čekají. 

Mgr. Petra Motalová
Sociální služby Pačlavice, p. o.
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Zpáteční lístek: Šperechta a jiní bubáci

Zpáteční lístek: Přijíždí  svatý Martin

Vítejte v našem vláčku do dětství. Ten-
tokrát jsem zakoupil „Zpáteční lístek“ pro tu 
naši drobotinu, která jistě ráda poslouchá nás 
starší, jak jim přibližujeme vyprávěním léta, 
kdy jsme my byli tou drobotinou. A co dnes 
chci povědět?

Nejprve se, děti, zeptám: „Víte, kdo je 
šperechta?“

  Já jsem toto slovo slyšel každým rokem 
před dny vánočními. V této době, jak všich-
ni víme, bylo v chladné světnici rozloženo 
neuvěřitelné množství táců, talířků a misek  
s čerstvě napečeným vánočním cukrovím. Také 
bylo v komoře, ale ta měla pevný zámek a tak 
jsme se jako děti do komory málokdy dostaly. 
Zůstalo nám na dosah našich mlsných jazýčků 
jen to cukroví ve světnici. Odtud se linula vůně 
vanilkových rohlíčků a čokolády, nu, a my 
neodolaly. Většinou jsme na tajné výpravy do 
světnice byly tři děti, které vedl můj o dva roky 
starší bratranec. Měly jsme vše dobře promyš-
lené, aby babička nepoznala, že jí z talířů ubývá 
cukroví. Když jsme dosáhly svého, pokoušely 
jsme se ze světnice velmi tajně vyplížit a dělat 
jakoby se nic nestalo. Ovšem stalo. A velmi 
často. Babička byla většinou tam, kde právě 
neměla být. Před dveřmi světnice s káravým 
pohledem.

  ,,Děti, to nemůžete vydržet až do vánoc? 
Vždyť jsou už zítra! Vždyť neuvidíte zlaté 
prasátko! Přece nechcete, aby přišel Šperechta  
a všechno cukroví vám z bříška vyvrtal?“

  To bylo něco. Zbledly jsme a cítili se 
velmi ohroženi tím Šperechtou, před kterým 
nás babička právě varovala.

  ,,Kdo je to, babi, ten Šperechta? Co nám 
udělá?“ vzlykaly jsme.

,,Je to mužíček, celý v bílém a v ruce má 
takový vrták, kterým dětem, které nejsou 
poslušné a nedrží půst, navrtá bříško, vybere  
z něj co snědly a pak bříško vycpe hrachovinou.“

To bylo něco pro malé caparty. Ale, jestli 
to mělo nějaký účinek...? Zcela určitě vím, že 
na mou sestřenici jistě.

A když už se babička zmínila o zlatém 
prasátku, tak vám povím jen to, že jsem se 
mockrát ptal pašíka v chlívku, jestli zná něja-

kého svého kamaráda, který je zlatý. Nikdy se 
mi nedostalo odpovídajícího vysvětlení a tak 
jsem pátral sám. Nakonec se mi podařilo zjis-
tit, že ten světlý bod po stěně přebíhající sem  
a tam, vykouzlil vždy můj tatínek svou bater-
kou přes okno ze dvora. Co o tom vím jsem 
nikdy neprozradil a těšil jsem se ze zlatého pra-
sátka stejně, jako moje sestřenice s bratrancem.

Pamatuji si také, jak jsem byl varován 
před klekánicí. Mnohokrát jsem již v dřívějších 
„Zpátečních lístcích“ na sebe prozrazoval, že 
jsem se rád toulával přírodou a vracel jsem se 
velmi, velmi pozdě domů.

,,Chlapče, chlapče, přijď ještě před večer-
ním zvoněním domů. Víš, říkáme ti to proto, 
že bychom nechtěli, aby si tě odnesla klekáni-
ce. Ta nemá s takovými dětmi, co chodí pozdě 
domů, žádné slitování.“

Kdo byla vlastně ta klekánice. Nikdy jsem 
ji nespatřil, ale stále o ní slyšel. Prý to byla 
osoba, sídlící ve zvonicích nebo kapličkách se 
zvonkem a čekala, až odezní večerní zvonění. 
Pak vycházela ven a naháněla děti, které se 
opozdily venku a nedostavily se včas domů. 
Pokud takové dítě venku našla, sebrala ho 
a zavřela do kapličky nebo kostela. Tam ho 
nechala až do rána a teprve při svítání ho 
pustila na svobodu. Brrr..., strašné pomyšlení 
být zavřený v chladu kapličky, třeba ve Strašné, 
z které jsem i já, slavný lovec bobříka odvahy, 
měl panickou hrůzu.

Na závěr podotýkám, že i když jsem se 
vracíval z toulek po klekání, nikdy mne ta 
podivná ženština nenašla.

  Ještě bych  chtěl hovořit o baziliškovi. 
Vím, že se jedná o malého tvora, malé ještěrce 
z čeledi leguánovitých /Basiliscus Plumifrons/. 
A že tento nic nemá společného s baziliškem, 
kterým mne častovali dospělí, když jsem se 
choval poněkud podivně. Třeba jsem se různě 
na ně šklebil, /rád jsem napodoboval pana 
Prokouka a komiky. Byl jsem takovým malým 
hercem. 

  ,,Ty jsi takový malý bazilišek, Mirečku,“ 
říkávala mi moje maminka vždy, když cítila, že 
jsem něco provedl a teď se k ní nějak nezvykle 
podbízím.

Když jsem už uvedl, že jsem byl varován 
před klekánicí při mých toulkách přírodou, 
pak nemohu opomenout, že jsem byl podle 
babičky také v ohrožení lesního démona, hej-
kala, divého muže, který bloudí temným lesem  
a vydává ze sebe podivné děsivé zvuky. Zvláště 
nebezpečné je hejkalovo volání opětovat, ne-
boť ten poté skočí člověku na záda a prožene 
ho lesem, nebo dokonce ho roztrhá. Tito lesní 
muži jsou pokryti mechem a na hlavě nosí 
klobouk z kapradin. Rádi straší poutníky a svá-
dějí je z cesty. Abych vás ujistil, že se mi nikdy  
v lese nepodařilo hejkala potkat, svědčí o tom 
má vzpomínka, o kterou se s vámi nyní dělím.

A nakonec vám povím o ještě jednom 
strašidle, které bylo na nás uplatňováno. Byly 
to bludičky. Nadpřirozené bytosti, objevující 
se povětšinou v noci v močálech a bažinách  
a svádějící pocestné ze správného směru. Slo-
vané si je představovali jako duše zemřelých 
násilnou smrtí v podobě modravých světel, 
zjevujících se také na hřbitovech.

Při svých toulkách ve slížanském lese jsem 
takových bludiček viděl mnoho a opravdu jsem 
v ten okamžik nebyl nebojsa. Vždy se mi sevřelo 
srdíčko a hledal rychle cestu domů. Vysvětlení 
mi záhy podal můj tatínek. Na procházce lesem 
mi jednou chytil malého broučka, kterému na 
zadečku svítilo světýlko, malá lucernička. 

 ,,Tady máš jednu malou bludičku. Ona si 
svítí na cestu a nemusíš se jí bát. Vždyť přece 
znáš tu pohádku o broučcích, ne?“ 

Samozřejmě jsem ji znal, ale i tak jsem byl 
vděčný za to, že mi to vysvětlil právě ten můj 
tatínek, který tak všechno dobře znal.

Posléze jsem přišel na všechny taje bubá-
ků a strašidel. Myslím si, že je dobré děti někdy 
postrašit něčím, co ještě neznají. I strašidly, 
která v současnosti nejsou v módě. Nebo as-
poň na ně nezapomenout. Třeba na jezinky. 
Stále jsou našim folklórem, který je nádherný 
a tak pohádkový.

Každý by se měl něčeho bát. Je to součást 
života. Dospěli, i ti, kterým dospělácký život 
klepe na dveře a před kterými se hromadí nej-
víc bubáků. A dětem nechejme ty z pohádek.

Váš Ing. Mirko Králík

,,Dědečku, co děláš s tou husou?“ zněla 
má otázka směrem k dědečkovi, který právě 
odnášel v náručí bílého ptáka ze dvora. Snažil 
se rukou ztlumit podivné „kejhání“, vycházejí-
cí z dlouhého krku pod dědečkovým ramenem.

 ,,To nic, chlapče,“ zněla strohá odpověď. 
,,Za nedlouho přijede svatý Martin. Musíme 
ho pohostit.“

,,Babičko, kde je ten pán a kdy přijede?“ 
Babička právě přicházela a proto otáz-

ka směřovala právě k ní. Babička je moudrá  
a přece ví všechno.

Babička vše věděla a malému capartovi vše 
vysvětlila. Jenže on nic z vyprávění nechápal. 
Proč by nějaký svatý Martin měl zrovna přijet 
na náš dvůr a k tomu na koni? Vždyť děde-

ček má své koně, na co mu bude ještě jeden? 
Že bychom si tento příjezd dnes osvětlili? 
Vy dříve narození víte o čem budu vyprávět  
a vy, mladí, pozorně poslouchejte.

Kdysi se 11. listopadu pořádaly velkolepé 
slavnosti a průvody, kdy v čele  jezdíval symbo-
lický představitel světce na vyzdobeném koni 
a z jeho hřbetu kynul davům. Jeden takový 
honosný průvod jsem sám na vlastní oči viděl 
před několika lety v Bavorsku. Průvod sestával 
s dětí, nesoucími lampiony. Pak následovaly 
kněžské promluvy a bohoslužby.

Jako většina křesťanských svatých má 
i Martin své předky v dobách pohanských. 
Třeba Kelty byl 11. listopad slaven jako „den 
trnkových a šípkových duchů“. Před tím se sla-

vily „ dny zásvětní“, což možná znamenalo, že 
se týden před mohli lidé setkávat se zvláštními 
úkazy, potkávat obyvatele podzemí a záhrobí.

Náš svatý Martin se narodil  někdy v roce 
316 nebo 317 ve městě Sabaria v Panonii, což 
je dnešní západ Maďarska a město je zcela jistě 
nynější Szombathely. Jeho otec měl keltskou 
národnost. Ve svých patnácti letech se stal 
Martin vojákem. Ovšem jiným než ostatní 
vojáci, což také dokazuje čin, díky němuž se 
stal tak známý. U jedné z městských bran 
v Amiensu, za velmi mrazivého večera, se 
Martin vracel do vojenského tábora. U brány 
ho oslovil žebrák a prosil o almužnu. Martin 
u sebe neměl peníze ani jídlo, ale napadla ho 
myšlenka. Vzal svůj důstojnický plášť a rozsekl 
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Jedno podzimní odpoledne v Mateřské škole

Sluníčka se strašidel nebojí

 Radost z pohybu

ho mečem napůl. Polovinu hodil žebrákovi. 
Příští noci ve snu spatřil Ježíše, který byl oděn 
do půlky pláště. Martina oslovil a vyzval ho 
ke křtu. Na základě zázračného snu se vzdal 
Martin své důstojnické kariéry. V 39 letech 
se nechal pokřtít a posléze se stal i biskupem. 
Stal se světcem a patronem chudých, spraved-
livých, potřebných. Dožil se 81 let. Jako světec 
byl uctíván i neobvyklými způsoby, které měly 
v sobě pohanské základy. Bylo to například 
vyrábění „svatomartinských pergamenů“, 
kouzelných přáníček, psaných na zvláštní 
listy a pečetěných zeleným voskem. jedině 

tak jste  mohli docílit vyslyšení svých vroucích 
modliteb a to, přímo  samým Martinem.

V ten den, tedy 11. listopadu, končila 
čeledi roční služba a nastal čas výplaty a oslav. 
Uzavíraly se také nové smlouvy s pastýři, 
ovčáky a dalšími jinými „obecňáky“. Smlouva 
s pastýřem nebyla nikdy k zahození. Vždyť 
pastýř byl i léčitelem, lidovým mágem a někdy 
i trošičku čarodějem. O posvícení se pekla 
husa, jinak velmi uctívaná inteligentní drůbež. 
Platila za symbol dávných bohů po celém svě-
tě, ale zvlášť ji měli v oblibě Keltové, Římané, 
Indové, Egypťané a Řekové. Podle husích kostí 

se věštil osud a předpovídalo se také počasí. 
Magickou symboliku neslo také posvícenské 
pečivo, rohlíky a „podkovy svatého Martina“. 
Podkova byla totiž znakem zasvěcení a přízně, 
rohlíky upomínaly na mocnou pohanskou „ro-
hatou“ bohyni. Vše se zapíjelo novým vínem.

A svatý Martin? Ten přijíždí na bílém koni 
a věští tak sníh. Jeho bujný oř je velmi magické 
zvíře, které má schopnost telepaticky se spojit 
s podsvětím a s ním pak komunikovat.

Je to zvláštní podzimní doba, kdy nebesa 
trošku klesají k zemi a peklo burácí pod kopyty 
magického bělouše ....

Podzim sebou přináší do mateřské školy spoustu inspirace pro práci 
s dětmi. Hýří barvami, vůněmi. chutěmi, různými tvary. Nabízí nám 
spoustu her a činností s podzimními přírodninami. Společně objevuje-
me krásu podzimní přírody a hledáme podzimní poklady ukryté třeba 
pod spadaným listím. Všechny podzimní poklady nám poskytly náměty 
k mnoha činnostem jak v MŠ tak i venku. Děti zaujalo navlékání jeřabin, 
skládání obrázků z kaštanů, žaludů, šípků, ořechů v ploše, hmatové hry 
s přírodninami, vaření a ochutnávka šípkového čaje, zkoumání plodů 
lupou s následným zakreslením, přiřazování k jednotlivým stromům  
a keřům, házení šiškami na cíl, cvičení s kaštany a žaludy, použití plodů 
jako hudebních nástrojů k doprovodu písně či říkadla. Ke spolupráci 
jsme tentokrát přizvali i rodiče,kteří si přinesli spoustu přírodního 
materiálu a začali za vydatné pomoci svých dětí tvořit. 

Při našem společném setkání vznikaly velmi pěkné podzimní dekora-
ce. Podzimní atmosféru podtrhly i společné hry dětí s rodiči s podzimním 
námětem. Všem rodičům, kteří s námi strávili velmi příjemné podzimní 
odpoledne tímto děkujeme a těšíme se na další chvíle u nás v MŠ i s ostat-
ními rodiči, kteří projeví o naše společné akce zájem a rádi se zúčastní.

 Za třídu Notiček Skácelová Dagmar

Děti z Mateřské školy v Morkovicích ze třídy Sluníček se zúčast-
nily výukového programu pro školy pod názvem „V muzeu straší, aneb 
nebojme se trochu bát“.

Paní průvodkyně nám sdělila, že jsme nejmladší účastníci. Dětem 
to vůbec nevadilo a připravený program si s nadšením užily. Společně 
zvládly všechny připravené úkoly – vyhledávaly a sestavovaly strašidla, 
lovily rybičky ve vodníkově rybníčku, vymalovávaly obrázky. Sebraly 
všechnu odvahu k prozkoumání strašidelného lesa a na cestu si po-
svítily lucerničkami. V lese potkaly Hejkala, víly, vlka, sovy, krkavce, 
a jiná zvířátka.

Na závěr si děti vyzkoušely kostýmy pohádkových postav. Najednou 
se naše děti proměnily ve víly, princezny, rytíře a jiná pohádková strašidla.

Jako odměnu si domů odnesly vlastnoručně nazdobený sáček  
s bylinkami na čaj pro dobrou náladu.

                                               učitelky ze Sluníček

Letos jsme se opět zúčastnili s nejstaršími dětmi   naší mateřské 
školy ze třídy Notiček tradičního sportování na airtracku v tělocvičně 
Střední pedagogické školy v Kroměříži. Děti si užily hodinu strávenou 
na nafukovac í trampolínové dráze o délce 15 m a šířce 2,7 m pod 
vedením učitele a žákyň  školy.  Pro děti bylo cvičení velmi přitažlivé 
a atraktivní. Pohyb  doplňovaly masážní a balanční pomůcky, cvičení 
v překážkových drahách, pohyb doprovázela reprodukovaná hudba. 
Z dětí vyzařovala spokojenost a radost z pohybu. Do mateřké školy 
se  vrátily příjemně unavené, ale spokojené.

Skácelová Dagmar, uč. MŠ Morkovice
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Plavání je velmi dobrým prostředkem, který příznivě ovlivňuje 
tělesný i psychický vývoj dětí. Již mnoho let organizujeme kurzy 
v Aqaparku ve Vyškově. Naše mateřská škola v Morkovicích tak 
pravidelně využívá dvakrát v roce nabídku Plavecké školy Tempo ve 
Vyškově pro předplavecký výcvik dětí předškolního věku. Kurz je 
doplňkovým projektem našeho školního programu. Děti se hravým 
způsobem především seznamují s vodou , pohybem ve vodě, správným 
dýcháním. Absolvováním 10 lekcí si tak osvojují základní návyky, 
otužují se, splývají, skáčou do vody, hrají si hry s plovoucími hračkami. 
Někteří se již potápí a samostatně plavou bez nadlehčovacích pomů-
cek. Letošní kurz pro 21dětí ze třídy Notiček proběhl v měsíci říjnu  
a listopadu. Kurz vedli 3 zkušení trenéři, kteří pro děti připravili vždy 
lákavý program. Jednotlivé lekce byly pro naše předškoláky přitažlivé 
používáním různých vhodných pomůcek, změnami činností i i využí-
váním jednotlivých prostor aqaparku – jako byl pobyt ve vířivé vaně, 
ve venkovním bazénu i ve velkém bazénu. Další kurz pro děti ze třídy 
Pastelek je naplánován v jarních měsících.

Skácelová Dagmar, uč. MŠ

Radostné chvilky strávené na bazéně ve Vyškově

MC-Sluníčko

1) Lampiónový (dušičkový) průvod 31.10.2017 – neformální 
setkání maminek, tatínků a dětí v kočárku i pěších a také třeba babiček 
a dědečků. Naše skupina se s lampióny prochází + poznává + zazpívá 
si na stanovišti u rybníku Ovčáčku a tam se také drobné občerství 
svařáčkem (pro dospělé), čajem, koláči či tousty – co kdo má, rád se 
podělí. Též se spolu vyfotíme (díky Marcelce Lakomé) a průvod končí 
na hřbitově osvětleném „dušičkovým časem“. Díky všem padesáti 
zúčastněným i počasí, které k nám bylo milosrdné.

2) Focení s tetou Kamčou 14.11.2017 – se opět povedlo a díky ní 
se těšíme na fotečky – dárečky – s vánoční tematikou i atmosférou, 
která z nich bude vyzařovat. Sešlo se nás opravdu hodně (28 dospělých 
doprovázejících svých 33 dětí). Díky všem za dochvilnost a trpělivost 
a velké díky KAMČO! Máme Tě rádi, protože to s námi umíš!

3) Mikulášská nadílka ve Sluníčku 6.12.2017 – Mikuláše, andílka 
a čerta poprvé ztvárnili sami rodiče – díky jim za tuto iniciativu – 
děláme to přece nejen pro sebe, ale hlavně myslíme na naše děti, tak 
to jde samo a s radostí.

4) Vánoční besídky – v Klubíčkách i herně se stromečkem,  
s dárečky a malým pohoštěním, které si nachystáme, přineseme, 
spolu s koledami a muzicírováním. Tak se rozloučíme s tímto krásným 
rokem 2017.

Díky všem příznivcům a zřizovatelům SLUNÍČKA – ZŠ Morkovice 
a MěÚ Morkovice.

Veselé, požehnané vánoční svátky a šťastný a zdravý rok 2018
přeje teta Maruška
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Žákovský parlament v novém

Dějepis zábavně a hravě

Žáci naší školy prezentovali své příspěvky na dětské vědecké konferenci

Také v letošním roce pracuje při Základní škole Morkovice Žá-
kovský parlament. Vždy na začátku roku si jednotlivé třídy vyberou 
dva své zástupce, kteří na jednání parlamentu pravidelně dochází.  
V letošním roce funguje na jiném principu než v minulých letech. 
Žáci již nemusí docházet pravidelně  v ranních hodinách před zahá-
jením vyučování, ale setkávají se v rámci vyučování. Vyčleněna je jim 
vždy jedna vyučovací hodina, a aby v jednom předmětu nezameškali 
mnoho, jde o hodiny různé. Následující den pak probíhá v určenou 
hodinu 20 minutová diskuze v rámci třídy, kterou usměrňuje a kori-
guje příslušný vyučující. Děti v parlamentu řeší celou řadu zajímavých 
podnětů, které mají nejen ze své hlavy, ale především se na nich do-
hodnou společně s ostatními spolužáky. Součástí práce v parlamentu 
je i školení jednotlivých členů, tak aby byli schopni se svými spolužáky 
hlasovat, diskutovat a probírat jednotlivá témata. 

Hlavní náplní parlamentu je:

• předávání informací mezi třídami a vedením školy (připomínky a 
náměty ze tříd, dění ve škole...

• komunikace s vedením školy a s učiteli (o třecích plochách, společ-
ných cílech)

• realizace vlastních projektů (vedoucích ke změně klimatu školy)
• 
• interní zlepšení dovedností členů parlamentu (konstruktivní dis-

kuse, aktivní naslouchání, dělení úkolů, prezentační dovednosti...)
• realizace „parlamentních aktivit“ (volby, rozdělení rolí, formulace 

pravidel, propagace činnosti. 

ZŠ Morkovice

V letošním roce se poprvé otevřel seminář Dějepis zábavně  
a hravě. Jak již samotný název napovídá, žáci si mají zážitkovou  
a zábavnou formou přiblížit to, co se naučí v rámci hodin dějepisu. 

Tam mnohdy nezbývá moc času na to, aby si žáci vyzkoušeli vše  
v praxi. Díky semináři tak mají jedinečnou příležitost zažít vše na 
vlastní oči. Žáci za sebou již mají tvorbu plakátů na výstavu, kdy 
pracovali ve dvojicích. Nejprve si zvolili téma výstavy, kdy a kde se 
uskuteční, na co návštěvníky nalákají apod. Tím si vyzkoušeli práci 
muzeologů či archivářů, kteří plakáty na výstavy připravují pravidelně. 
Jejich výtvory můžete vidět na chodbě na nové budově, kde je napří-
klad pozvánka na výstavu o československých letcích působících za 
II. světové války v RAF, na výstavu o pravěku, na výstavu přibližující 
osudy židovského obyvatelstva za II. světové války či na výstavu 
přibližující život v době první republiky. V současné době je tématem 
dějepisných hodin pravěk. 

Nejinak tomu bylo i v hodině dějepisného semináře, kdy jsme 
se vžili do role pravěkých lovců mamutů. Ti se již kromě lovu zví-
řat a sběru bobulí věnovali i umělecké činnosti. Nejvýznamnějším 
výtvorem je tak Věstonická venuše, poukazující na význam žen pro 

Academic School, mateřská škola a základní škola v Uherském 
Hradišti, hostila v úterý 14. listopadu šestý ročník dětské vědecké 
konference. Z Kroměřížského okresu jsme byli jediná škola, která se 
této konference zúčastnila. Přípravy na ni probíhaly několik uplynulých 
týdnů a výsledky stály opravdu za to. Naší školu reprezentovalo trio žáků 
– Jan Havliš, Jáchym Beerkens a Šimon Beerkens. Prvně jmenovaný 
Jan Havliš žák šestého ročníku, si pod vedením paní učitelky Zdražilové 
připravil příspěvěk na téma Elektromagnetická indukce-vznik elektrické 
energie pomocí elektromagnetické indukce, osobnost Tesly a Edisona. 
Do svého vystoupení zahrnul jako jeden z mála i pokus, který měl di-
vákům přiblížit a vysvětlit podstatu vzniku střídavého proudu. Jáchym  
a Šimon se vydali jiným směrem, když si jako svá témata vybrali okol-
nosti výsadku S1/R v okolí obce Dřínov za druhé světové války, domácí 
a zahraniční odboj a osudy parašutistů a lidí, kteří jim pomáhali. Šimon 
pojal svůj příspěvek netradičně. Nejprve napsal rozhovor s Janem 
Amosem Komenským. Když jsme pak přemýšleli, jak tento příspěvek 
prezentovat, dostal autor výborný nápad. Na deset minut se z něj stal 
Jan Amos Komenský, který zavítal mezi diváky. 

Konference byla rozdělena na jednotlivé sekce, kde vystupovalo 
vždy několik přednášejících od třetích po deváté třídy. Všechny pří-
spěvky byly zajímavé a podnětné. Mohli jsme se dozvědět zajímavé 
informace o zmizelých obcích v České republice, o Marii Terezii  
a baroku, o severských bájích, o dronech, homopolárních motorech, 
o recyklaci, přírodních palivech aut a mnoho dalšího.

tehdejší společnost. A tak se z našich žáků stali lovci mamutů, kteří 
se s vervou pustili do výroby venuše či korálek z hlíny. Tím však jejich 
tvoření nekončí. V budoucnu je čeká ještě spousta zajímavých aktivit. 

Mgr. Eva Pátíková

Konference, která je pořádána pravidelně, je dobrý způsob, jak 
mohou žáci prezentovat své příspěvky a zájmy na veřejnosti před 
jinými dětmi i před učiteli. Mimo přednes se pak mohli zapojit i do 
diskuze a sami čelili otázkám z publika. Vedle hmotných drobností, 
které kluci od pořadatelů dostali, si odnesli jistě i dojmy a nápady do 
budoucna. 

Mgr. Eva Pátíková
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Školní klub je určen pro žáky naší školy. Děti si zde krátí dlouhou 
chvíli při čekání na kroužky nebo na odpolední vyučování. Čas stráve-
ný ve školním klubu se dá využít různě. Někteří kreslí, jiní se věnují 
přípravě výrobků na školní jarmark a dokonce i přípravě na vyučování 
daného dne nebo dne následujícího. Občas si pustíme pohádku a jen 
tak relaxujeme. Je nám tu FAJN. 

Lenka Oulehlová

Ve školním klubu se děti nenudí 

Od října do prosince probíhají na Základní škole Morkovice 
otdoorové hry. Ty jsou určeny třídám druhého stupně a jejich cílem 
je upevnit třídní kolektiv. Mnohdy si žáci díky jednomu takto strá-
venému dnu uvědomí, jak těžké by bylo přežít bez všech moderních 
vymožeností, které v současné době mají k dispozici. 

Některé třídy mají outdoorový den již za sebou, na některé ještě 
čeká. Vždy je však program přibližně stejný. S druhým zvoněním žáci 
neusednou do lavic jako ostatní, ale vypraví se za dobrodružstvím do 
nedalekého areálu morkovské sokolovny. 

Zde na ně čeká pan psycholog, který je seznámí s programem  
a s tím, co je v průběhu dne čeká. Žáci si tak vrámci outdoorových 
her mohou vyzkoušet své znalosti, dovednosti a týmovou spolupráci. 
Po rozdělení do tří týmů je čeká například hod šiškou nebo kaštanem 
do připravených kýblů, hod vajíčkem, kdy si vyzkouší svou zručnost 
a spolupráci. 

Následuje výroba nosítek z přírodních materiálů, na nichž 
musí přenést kýbl s vodou, největší sranda i nervozita pak panuje 
při rozdělávání ohně a následném přepálení provázku a vaření čaje 
z nalezených rostlin. Nechybí rovněž hledání krabiček od sirek, či 
barevných kuliček pohozených v listí. Za každý splněný úkol pak 

Outdoorové hry žáky baví

Základní škola Morkovice se zapojila do projektu Krokus

dostanou družstva body, ty se na konci sčítají. Závěr outdoorového 
dne patří hře kasino a blackjacku. 

Dle reakcí žáků se jim takto strávený den líbil. Někteří byli pře-
kvapeni z toho, co sami umí nebo zvládnou a co umí jejich spolužáci. 
Každý z družstva tak byl dobrý na něco jiného, ale společně to zvládli 
jako tým. 

Mgr. Eva Pátíková 

Poprvé v letošním roce se zapojila Základní škola Morkovice 
do projektu Krokus. Ten je realizován v několika zemích Evropy  
a každoročně se jej účastní celá řada škol. 

Projekt organizuje irská nadace pro osvětu o holocaustu – Ho-
locaust Education Trust Ireland. Ta poskytuje zapojeným školám 
sazenice krokusů, které symbolizují a připomínají Davidovu hvězdu, 
kterou museli povinně nosit Židé starší šesti let za druhé světové 
války. Vysazením krokusů si připomínáme památku jednoho a půl 
milionů židovských dětí, které se staly obětí holocaustu. Památka 
je však věnována všem obětem řádění nacistické zlovůle. Krokusy 
obvykle rozkvétají koncem ledna nebo začátkem února, tedy v době 
kolem 27. ledna, kdy si připomínáme Mezinárodní den památky obětí 
holocaustu. V tento den v roce 1945 byl Rudou armádou osvobozen 
koncentrační a vyhlazovací tábor Osvětim-Březinka.

Základní škola Morkovice se zapojením do tohoto projektu snaží 
poukázat na tragické události, které vedly k vraždění nevinných lidí. 
Cílem je přiblížit žákům nejen toto období, ale poukázat rovněž na ne-
bezpečí rasismu a xenofobie, která je i v současné době všude kolem nás. 
Zasazením krokusů dochází k předání informací budoucím generacím 
a také je to naděje na život v budoucnu, kdy snad bude líp než dřív. 

S žáky z dějepisného semináře jsme v rámci tohoto projektu 
uskutečnili první bod - zasazení sazenic krokusů. Každý žák dostal 
květináč a sazenici. Aby to neměly děti až tak jednoduché, musely  
u sázení popřemýšlet, proč zrovna v tuto roční dobu sázíme krokusy. 
Na konec hodiny jsme se přesunuli zpět do školy, uskladnili květináče 
a společně jsme se dostali k tomu, proč jsem to vše dělali. Děti byly 
šikovné a na základě malých indícií se dopátraly toho, že to bude 
mít spojitost s dějepisem, konkrétně pak s druhou světovou válkou. 
Pak už jim jen stačilo napovědět, že barva rozkvetlých krokusů bude 

žlutá, což je barva Davidovy hvězdy, kterou museli za druhé světové 
války nosit na svém oblečení všichni Židé starší šesti let. Řekli jsme 
si něco málo k projektu, jaký je jeho smysl, kdo se do něj zapojuje, 
která organizace jej realizuje a proč krokusy sázíme. 

Vykvést by měly koncem ledna či začátkem února, v době, kdy 
si připomínáme Mezinárodní den památky obětí holokaustu. I tuto 
informaci jsme si v hodině stačili říct. Naše další setkání pak bude vě-
nováno památce dětí, které hrůzy koncentračních táborů nepřežily, ale 
i těm, které přežily. Každý z žáků si vybere jedno jméno, které přiřadí k 
zasazenému krokusu a s jeho osudem pak seznámí ostatní spolužáky. 

Ačkoliv se jedná o velmi smutné období lidských dějin, je potře-
ba si jej neustále připomínat a nezapomenout na to, čeho jsou lidé 
schopni. Alespoň tak si mohou někteří z nás uvědomit, že rasismus 
a nesnášenlivost k něčemu odlišnému může vést k velké tragédii.

Mgr. Eva Pátíková 
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Na tuto otázku je jasná odpověď – spous-
ta zajímavých akcí. Začátek února bude ve 
znamení odložené akce Edison. Žáci se tak 
mohou těšit po dvou letech opět na zahra-
niční studenty, kteří na naší škole stráví celý 
týden. Děti budou mít jedinečnou příležitost 
seznámit se s kulturou a zvyky jiných národů. 
Ve stejném týdnu se žáci osmých a devátých 
tříd zúčastní exkurze do Osvětimi. Vrámci os-
nov deváté třídy mají i dějiny Židů a události 

A co nás ve škole ještě čeká?

Učíme se s rodiči

PROJEKT „POMOZTE NÁM ZACHRÁNIT FARMÁŘE“

Školní sraz

Vánoce na ZUŠce

Tato akce se letos uskutečnila v úterý 
24. října v odpoledních hodinách, kdy do 
prvních tříd přišli se svým prvňáčkem rodiče 
nebo prarodiče. 

Paní učitelky 1.A, B i C rodičům ukázaly 
spolu s žáky jak probíhá výuka v hlavních 
předmětech. A tak prvňáčci psali, četli a po-

V pátek 20. října se v naší škole usku-
tečnila beseda pro žáky 8. tříd a následná 
exkurze na farmu Kozojedský dvůr.

Jednalo se o projekt „Pomozte nám 
zachránit farmáře“ Agrární komory Zlín, 
podpořeného Ministerstvem zemědělství.

Beseda byla rozdělena na dvě části,  
v první z nich se žáci seznámili se zeměděl-
stvím, jako významným oborem lidské čin-
nosti, získali informace o formách a druzích 
zemědělské činnosti. Zahráli si tématickou 
hru, při které se naučili co, a za jakých pod-
mínek je možné pěstovat. Ve druhé části je 

druhé světové války. Začátek března bude již 
tradičně ve znamení lyžařského kurzu. Žáci 
sedmých tříd se tak naučí nebo zdokonalí  
v zimních sportech a užijí si týden na horách. 
Na březen je naplánován i druhý ročník škol-
ního plesu, který se v minulém roce povedl 
a jeho tradice tak byla po několika letech 
obnovena. V letošním roce mají žáci pátých 
ročníků jedinečnou možnost zúčastnit se 
výměnného pobytu s naší partnerskou ško-

lou na Slovensku. V březnu proběhne soutěž 
Česko-Slovensko, která rozhodne o tom, kdo 
na Slovensko v květnu vyrazí. V polovině 
dubna je připravena zeměpisná exkurze do 
Moravské Amazonie a zápis do prvních tříd. 
Chybět nebude akce Z pohádky do pohádky, 
tradiční Den otevřených dveří či projekt Dě-
jiny 20. století, vše naplánované na poslední 
měsíc školy. 

Mgr. Eva Pátíková

čítali. Výuku občas proložily metodickým 
komentářem s vysvětlením, proč, co a jak  
s žáky dělají. 

Rodiče každoročně vítají  možnost vidět, 
jak jejich dítko pracuje. Také slyší, jakým způ-
sobem učivo předkládá paní učitelka a co po 

žákovi vyžaduje. Případně se mohou zeptat, 
co a jak mají doma procvičovat. 

V tomto úspěšném a osvědčeném pro-
jektu tak budeme pokračovat i s budoucími 
prvňáčky.

Za kolektiv učitelek 1. tříd 
Mgr. Lucie Dopitová

seznámila pracovnice Úřadu práce Vsetín  
s možnostmi studia a uplatněním na trhu 
práce v zemědělství a potravinářství. 

V pondělí 23. října se žáci osmých tříd 
zúčastnili druhé části akce Pomozte nám 
zachránit farmáře. Nejprve jsme se dopravili 
autobusem na farmu Kozojedský dvůr za 
obcí Nítkovice. Přivítal nás šafář a správce 
Jaroslav Novotný. Na začátku si žáci zahráli 
motivační hru. Protože bylo chladno, přesu-
nuli jsme se do hospody. Žáci se rozdělili do 
čtyř skupin a každá měla za úkol namíchat 
dle vlastní chuti pomazánku, jejímž základem 

byl čerstvý kozí sýr. Pak společně ochutnávali. 
Po ochutnávce nás provedli celým statkem, 
kde žáci viděli kozy, krávy a prasata. Venku 
pak mohli pozorovat výběh s husami či pas-
tviny, na kterých se pásly krávy a ovce. Pak 
jsme se znovu přesunuli do hospody a žáci 
ověřovali své znalosti ve vědomostní soutěži 
s otázkami z oblasti zemědělství a chovu zví-
řat. Nakonec každý mohl ochutnat produkty  
z farmy: ochucený i neochucený kefír, čerstvý, 
zrající či naložený kozí sýr a kravský sýr.

Exkurze i beseda se nám moc líbily. 
Alena Večerková a Dana Derková

V pátek 17. 11. 2017 se konal v sokolovně sraz spolužáků, 
kteří ukončili základní školu před dvaceti lety. Tito žáci měli jako 
první docházku až do 9. třídy ZŠ. Srazu se zúčastnilo 41 spolužáků  
a 3 učitelé (P. Horák, M. Koudelka, J. Jančíková). 

Na fotce ale tolik spolužáků není, neboť někteří přišli až na 
večerní posezení.

David Vlček

VÁNOČNÍ KONCERT 
neděle 17. 12. 2017 v 15:00, víceúčelový sál

Všechny čtenáře zvu na naše nejen vánoční koncertování a přeji 
nám všem klidné, radostné a v kruhu těch nejbližších prožité Vánoce. 

Pohodu a úsměv do nadcházejícího roku přeje
       

za žáky a učitele Vojtěch Ludík
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Ve dnech 1. - 3. září 2017 jsme se zúčast-
nili mezinárodní přehlídky pěveckých sborů  
s názvem „Cantare in montagna“ (tzn. „Zpí-
vání v horách“), která se konala v rakouských 
Korutanech ve městě Wolfsberg. 

A jelikož je obecně známo, že v autobu-
sech (zvláště na zpátečních cestách) vznikají 
ty nejlepší myšlenky, nenapadlo nás nic lepší-
ho, že vám cestou zpět z tohoto zájezdu, kde 
jsme pilně reprezentovali naše rodné město, 
sepíšeme, jak jsme se vlastně měli. Úkol zněl 
jasně: každý napíše jednu větu. A jelikož se 
tento významný písemný spis dochoval až 
do dnešní doby, můžete si jej nyní z pohodlí 
svého domova přečíst i vy. Tady je:

„Bylo brzké ráno, léta Páně 2017, 1. září.
Pro Pěvecký sbor Cantus Morkovice bylo 

toto ráno neobyčejně krásným, bylo naplněno 
nesmírnou touhou po zážitcích a překypova-
lo očekáváním něčeho nového, neznámého  
a tajemného. Ona neznámá touha došla 
vbrzku začátku svého naplnění, a to v podo-

Jak PS Cantus reprezentoval Morkovice v Rakousech

Konec roku a s ním spjatá rizika

V Korutanech – cíli našeho putování 
– se zpívalo krásně, sbor se všemi oporami 
i v menším počtu zapůsobil pozitivně na 
posluchače ze sborů z Rakouska, Německa  
i Itálie. Dozvěděli jsme se, že je to vůbec po-
prvé v historii, kdy se pěvecký sbor z České 
republiky zúčastnil této přehlídky.

Zpívání v horách jsme zakončili mší 
svatou u horské kapličky v nadmořské výšce 
1400 m s nádherným výhledem na rakouské 
Alpy.“ …zde náš příběh končí. Kdo by měl zá-
jem psát společně s námi další kapitoly našich 
zážitků, nechť se dostaví na některou z našich 
zkoušek – rádi se s vámi uvidíme vždy v pátek 
od 19:00 hodin v sále bývalého kláštera.

Kolektiv PS Cantus Morkovice

bě velkého bílého autobusu řízeného malým, 
zato podsaditým řidičem v roztomilém růžo-
vofialovém tričku.

První zastávka byla až v Mikulově, a to 
i přesto, že jsme často vyměšující pěvecký 
sbor s důsledně dodržujícím pitným režimem.

Ti, kdo byli plni tělesného, toužili i po 
duchovnu. Tedy i za deště jsme zastavili  
v Grazu na poutním místě Panny Marie Tě-
šitelky.

V Grazu jsme hledali pamětihodnosti, se 
kterými nás v předstihu seznámil František 
Lejsal junior prostřednictvím autobusového 
mikrofonu. S neobvyklou trpělivostí jsme sle-
dovali místní raritu – poslouchali zvonkohru 
doprovázenou tanečky hospodyně a sedláka 
z místního orloje.

Blíží se nám konec roku a s tím i vánoč-
ní svátky. K Vánocům neodmyslitelně patří 
zdobení stromečku, vyrábění betlému, pečení 
cukroví, rozdávání dárků, přejídání kaprem 
s bramborovým salátem. Také k nim patří  
i dobrá nálada, setkávání se celých rodin, klid 
a pohoda. Následně po Vánocích nás čeká 
konec roku, který je samozřejmě spjatý se 
silvestrovskými oslavami. 

Se vším co nás čeká, se pojí i rizika,  
a to rizika požáru. Dávejte prosím pozor při 
zapalování svíček na adventním věnci, na 
štědrovečerním stole a na všech ostatních 
místech. Počínejte si tak, aby od svíčky ne-
mohl vzniknout požár. V nejlepším případě 
používejte kvalitní nehořlavé svícny, které  
i při převržení nebo roztavení svíce nezpůsobí 
neštěstí a Vánoce se nestanou katastrofou.  
V žádném případě opět nesmíme zapomínat, 
že zákon o požární ochraně č. 133/1985 Sb. 
nám ukládá povinnost učinit odpovídající 
opatření proti vzniku a šíření požáru. Riziko 
požáru nehrozí jen od svící, ale i od osvětlení 

vánočního stromečku. Používejte jen originál-
ní testované osvětlení. 

Ještě nebezpečnější jsou silvestrovské 
oslavy, kde je riziko vzniku požáru, z důvodu 
ohňostrojů, velké. Není to ale vše, jelikož nám 
hrozí i riziko poranění z výbuchu pyrotechni-
ky. Nejlepší minimalizací rizika je, sledovat 
jen profesionální ohňostroje, ale pokud se 
do pyrotechniky pustíte sami, tak dodržujte 
určitá pravidla.
Vždy:
• kupujte pouze originální pyrotechniku,
• postupujte podle návodu výrobce,
• zkontrolujte okolí a vypouštějte jen na 

volném prostranství (v nejlepším případě 
směrem do polí).

Vážení spoluobčané všem Vám přeji pří-
jemné a krásné prožití svátků vánočních, 
bohatého Ježíška, mnoho štěstí a zdraví do 
nového roku 2018. 

Bc. Pavel Krejčí
preventista SDH

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
V MORKOVICÍCH

BUDE V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
 ZAVŘENÁ 

OD PONDĚLÍ 25. PROSINCE 2017
 DO PÁTKU 29. PROSINCE 2017 

(VČETNĚ)

! UPOZORNĚNÍ !
MĚSTSKÝ  ÚŘAD  

MORKOVICE–SLÍŽANY
Poslední úřední den  a  pokladní 

hodiny  v roce 2017
Středa 20. 12. 2017

7.30 - 12.00 a 13.00 – 17.00 hodin

Od 21. 12. 2017 do 2. 1. 2018 bude 
úřad z technických důvodů uzavřen. 
Prvním úředním dnem v novém roce 

bude středa 3. ledna 2018 
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Závod požárnické všestrannosti Morkovice, 30. 9. 2017

Vybudování „místo pasivního odpočinu“ a „oprava kříže 
na centrálním hřbitově“ v Morkovicích

V poslední zářijovou sobotu se o ruch  
v Morkovicích tradičně postaral Sbor dobro-
volných hasičů Morkovice. Za velmi krásného 
počasí uspořádal pod záštitou poslankyně 
Ing. Marie Pěnčíkové a za finančního přispění 
Města Morkovice – Slížany pro hasičskou 
mládež z celého okolí již „XII. ročník Závod 
požárnické všestrannosti“ (ZPV).

Že je o „Morkovský braňák“ stále zájem, 
svědčí startovní listina 61 tříčlenných druž-
stev (27 mladších a 34 starších) z Kroměříž-
ska a Prostějovska. Trať letošního závodu 
byla dlouhá necelých 2,5 km a vedla z areálu 
dětského hřiště kolem Ovčáčku, sokolovny  
a potoka k polní cestě. Pak se běželo k lesíku, 
který se oběhl k zahradám na Jabloňové, 
a dále se pokračovalo Jabloňovou za sady 
do kopce. Do cíle se dobíhalo kolem školy  
a bytovek. Soutěžící zde plnili úkoly na šesti 
kontrolních stanovištích v pořadí: 1. střelba, 
2. uzlování, 3. topografie, 4. zdravověda,  
5. požární ochrana a 6. vodorovné lano. 

Za SDH Morkovice zde soutěžilo 7 hlí-
dek mladších žáků a 3 hlídky starších žáků. 
Našim se víceméně vedlo dobře. I přes pilnou 
přípravu se přesto našly chybičky, které se 
samozřejmě projevily ve výsledcích.  Věřím, 
že zapůsobila nervozita a také možná zbrk-
lost. I tak jsme všichni moc spokojení. Nikdo 
se nezranil, prvňáčci se neztratili, někdo 
mile překvapil, a jelikož byli všichni za sna-
hu odměněni, domů jsme se všichni rozešli  
s úsměvem na tváři.

Myslím si, že se soutěž velmi vydařila. 
Děkujeme sponzorům za finanční přispění. 
Díky této podpoře všechny děti dostaly slad-
kou nebo i věcnou odměnu, medaili získali 
ti, co se umístily do 5. místa a pohár už jen 
tři nejlepší. 

Kristina Krejčí, 
starostka sboru

UMÍSTĚNÍ HLÍDEK SDH MORKOVICE
MLADŠÍ ŽÁCI:
Hlídka č. 6: Eliška Balážiová, Magdalé-

na Hudečková, Daniel Vlček - 1. místo
Hlídka č. 8: Kristýna Janečková, Eliška Lav-
rovičová, Matěj Štěpánek - 12. místo
Hlídka č. 10: Amálie Doleželová, Miloslav 
Karásek, Kateřina Kyllerová - 17. místo
Hlídka č. 12: Václav Baláži, Tomáš Navrátil, 
Gabriela Vlčková - 3. místo
Hlídka č. 14: Josef Havliš, Jakub Hlouš, Ra-
dek Obdržálek - 23. místo
Hlídka č. 16: Teraza Dobiášová, Eliška Kneb-
lová, Kateřina Tesařová - 16. místo
Hlídka č. 18: Kateřina Hudečková, Martin 
Karásek, Karolína Valouchová - 27. místo

STARŠÍ ŽÁCI:
Hlídka č. 4: Anna Bayerová, Pavlína Hudeč-
ková, Jan Pospíšil - 12. místo
Hlídka č. 8:  Aneta Horáková, Natálie Navrá-
tilová, Natálie Podrazilová - 5. místo
Hlídka č. 10: Maxmilián Čecháček, Michael 
Janík, Vít Vymazal - 7. místo

Město Morkovice-Slížany požádalo v únoru 2017 o získání dota-
ce, kterou vyhlásilo Ministerstvo zemědělství. Jednalo se o program: 
Údržba a obnova kulturních a venkovských prvků. Se zpracováním 
dotace pomáhalo Centrum společných služeb (CSS).

Požádali jsme o 2 dotace: místo pasivního odpočinku, které se 
vybudovalo u cyklostezky a opravu kříže na centrálním hřbitově  
v Morkovicích.

Místo pasivního odpočinku (vydlážděná pergola s přístřeškem, 
lavicemi, stolem, stojanem na kola, odpadkovými koši) je vybudováno 
u cyklostezky, bude sloužit k posezení a odpočinku pro cyklisty, in-line 
bruslaře, maminky s kočárky, běžce, chodce na vycházce.

Celková částka na vybudování Místa pasivního odpočinku činila 
176 251,-kč, město se finančně podílelo 30% z celkové částky, dotace 
z ministerstva činila 70% ceny.

Oprava Kříže na centrálním hřbitově v Morkovicích činila 157 
000,-kč, město se finančně podílelo na opravě 30% z celkové ceny, 
dotace z ministerstva činila 70% ceny.

     Leona Foltýnová
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Sobotní zájezd 18. listopadu, který po-
řádala kulturní komise města Morkovice 
pro naše občany do Slováckého divadla, byl 
nezapomenutelný zážitek…  Slovácké divadlo 
spojilo Noc divadel s prohlídkami zákulisí.

Představení Nájemníci, prohlídky zá-
kulisí, zkoušku kostýmů i ochutnávku jídel 
připravených herci si v sobotu při Noci di-
vadel užili návštěvníci Slováckého divadla. 
Uherskohradišťská scéna se k celoevropské 
akci připojila už popáté. 

Program byl zahájen ve Slováckém di-
vadle v 19:00 společným potleskem, který se 
ve stejnou dobu uskutečnil i v dalších evrop-
ských divadlech. Potom se rozeběhla komedie 

Noc divadel ve Slováckém divadle

Nadace pro transplantace kostní dřeně

Výstava  ovoce

Mladečské jeskyně

Spoluobčané Morkovice – Slížan.  Zdravím Vás po 
dvou letech a jen připomínám, že stále pokračuje 
sbírka Nadace pro transplantace kostní dřeně se 
sídlem v Plzni. Pokladnička se nachází v květinářství 
Amálka na náměstí v Morkovicích. Zde si také můžete 

Nájemníci a po jejím skončení diváky čekal 
bohatý, dlouhý, noční program.

Úspěšnou komedii Nájemníci hraje di-
vadlo už pátým rokem a má za sebou přes 
80 repríz. Po jejím skončení se diváci setkali 
s režisérem Zdeňkem Duškem, který jim 
předvedl, jak scény, které právě viděli, vzni-
kaly. Publikum se tak přímo v akci setkalo  
i s dalšími profesemi, bez kterých by žád-
né představení nemohlo proběhnout, tedy  
s garderobiérkami, vlásenkářkami, rekvizi-
tářkami a dalšími.

Lidé nahlédli v doprovodu herců i do 
zákulisí. V nahrávacím studiu si mohli pořídit 
zvukový záznam známé písničky, na dal-

ších místech si vyzkoušeli paruky, klobouky  
a kostýmy. Ve foyer divadla hrála živá hudba, 
v jejímž doprovodu herci předvedli speciální 
stepařské číslo. Návštěvníky čekali také kuli-
nářské speciality z hereckých kuchyní. 

Noc divadel je součástí evropského pro-
jektu European Theatre Night, který prezen-
tuje divadlo tvořivým způsobem v netradiční 
formě vždy třetí listopadovou sobotu již od 
roku 2008. V České republice se Noc divadel 
poprvé uskutečnila v roce 2013.

        

Leona Foltýnová
účastnice zájezdu do Slováckého divadla

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu v Morkovicích  
uspořádala ve spolupráci se Základní školou Morkovice dne 25. října  
t. r. zdařilou výstavu ovoce, zeleniny a květin. Výstava byla uspořádána 
ve vstupní hale ZŠ Morkovice.

Drobní pěstitelé dodali na výstavu kolem 100 ks vzorků odrůd 
ovoce. Zajímavé byly plody netradičních zelenin a několik pěstitelů 
doneslo pozoruhodné výpěstky modrých a růžových hroznů.

Převažovaly vystavené odrůdy jablek, několik vzorků hrušek, dále 
lískové a vlašské ořechy.

Výstava byla doprovázena malou přednáškou s promítáním,        
kterou provedl ing. Pavel Bleša. Výstavu předcházela prohlídka s před-
náškami pro děti z místní ZŠ.

Výbor ZO ČZS Morkovice děkuje všem členům i občanům, kteří  
zajistili i v tak nepříznivém roce konání této výstavy.

Zvláštní poděkování patří vedení ZŠ Morkovice, za poskytnutí 
prostor ve vstupní hale a další materiální i personální pomoc.

vzít časopis nadace. Děkuji všem dárcům, kteří přispěli, větším nebo 
menším darem.

Do Nového roku přeji všem spokojenost a pohodu v rodině,  
v zaměstnání, hodně štěstí a zdraví.

Evžen Najman

Klub českých turistů si naplánoval výlet do Mladečských jeskyní 
na sobotu 23. 9. 2017, kdy jsme očekávali příslib babího léta, který 
se bohužel nesplnil. V hojné účasti 17 turistů jsme se sice vzbudily 
do pošmourného rána, ale přesto nás to neodradilo, všichni dorazali 
a hromadným přesunem do Nezamyslic jsme se vydali vlakem až do 

Litovle. Odtud nás čekal pěší pochod s deštníky či pláštěnkami po 
zpevněné cyklostezce až do Mladče, kde byla objednána prohlídka 
pro naši skupinu. Jeskyně nás velmi mile překvapily svoji pestrou 
krápníkovou výzdobou, milou průvodkyní, která měla velmi zajímavý 
výklad a pár netopýrů, kteří se prolétli nad našimi hlavami. Po necelé 
hodině v jeskyních jsme se shodli pro návrat do Litovle a upustili od 
pokračování  do přírodního arboreta v Bílé Lhotě, jelikož déšť stále 
přetrvával. Cesta to byla celkem rychlá, i když mokrá a všichni už 
jsme se těšili na nejbližší restauraci, která by nám poskytla přístřeší  
a dobrou krmi k tomu. Někteří ještě zavítali do cukrárny na náměstí 
a poté už jsme se vydali dřívějším vlakem směr domov.

Litovel je velmi pozoruhodné město, kde protéká řeka Morava 
a několik jejich ramen přímo pod městem, a proto by ještě stálo za 
návštěvu. Za shlédnutí bude určitě ještě stát celé Litovelské Pomoraví, 
kde je spousta turisticky zajímavých tras, a které se pokusíme naplá-
novat na některý další rok.

Myslím, že se výlet všem líbil a těšíme se na další setkání !
Petra  Blešová 
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TJ Sokol Morkovice

Stolní tenis - rozlosování 2017/2018

PLÁN AKCÍ KČT MORKOVICE NA I. POLOLETÍ 2018

datum název akce organizátor
  6. 1.  zimní vycházka V. Kroutilíková 
21. 1. výroční schůze výbor
  3. 2. Valašské Meziříčí J. Krejčí
17. 2. Běžky i pěšky V. Bayerová, O. Churá
  3. 3. Pulčínské ledopády J. Staňová
24. 3. Křeby O. Churá
  7. 4. Rožnov pod Radhoštěm P. Blešová
22. 4. Úklid studánky ve Strašné výbor
28. 4. Morkovské véšlap výbor
  5. 5. Javořické jeskyně K. Pásková
19. 5. Autobusový zájezd výbor
26. 5. Mikroregionem Morkovska O. Churá
  9. 6. Zbrašovské jeskyně V. Kroutilíková
30. 6. – 7. 7. Týdenní pobyt v horách výbor
Červenec, srpen  prázdninová vycházka O. Churá
 Informace k vycházce ve vývěsce na Náměstí

Účast veřejnosti vítána
Srdečně zvou pořadatelé

KLUB
ČESKÝCH TURISTŮ

MORKOVICE

pořádá v neděli  31. 12. 2017

SILVESTROVSKÉ
SETKÁNÍ

NA KLEŠTENCI

Odchod  v 12.30 hodin
od rybníku Ovčáček

Trasa: 10 km

Setkání se koná
za každého počasí.

Milovníky přírody a pohybu
Zvou pořadatelé.

Šachový oddíl T.J. Sokola Morkovice má 
31 hráčů, z toho 26 registrovaných hráčů  
u šachového svazu. Z tohoto počtu je 15 žáků 
mladších 15 let.

Šachový oddíl hraje pravidelnou soutěž 
v regionálním přeboru, kde se naše „A“ druž-
stvo snaží o postup do krajské soutěže. Naše 
„B“ družstvo, které tvoří žáci , sbírá zkušenos-
ti v regionální soutěži a příležitostně posiluje 
i „A“ družstvo.

Žáci dále hrají různé turnaje jako je např. 
Okresní žákovská liga, kde se umisťují na 
předních místech. Mezi nejlepší žáky patří 
Adam Vylíčil, Matěj Eliáš a Marek Navrátil. 

Morkovice B - okresní přebor I. třídy

domácí - hosté datum utkání začátek 
utkání

12. kolo Morkovice B - KST Cetechovice 12. 01. 18 18:00

13. kolo Sokol Kostelec u Hol. A - Morkovice B 28. 01. 18 09:00

14. kolo Morkovice B - TJ Holešov  D 02. 02. 18 18:00

15. kolo TJ Bystřice p.H.  C - Morkovice B 09. 02. 18 18:00

16. kolo Morkovice B - Kroměříž B 16. 02. 18 18:00

17. kolo Hulín C - Morkovice B 25. 02. 18 08:00

18. kolo Morkovice B - KST Količín 02. 03. 18 18:00

19. kolo Lubná A - Morkovice B 09. 03. 18 18:00

20. kolo Morkovice B - TJ Holešov  E 16. 03. 18 18:00

21. kolo TJ Bystřice p.H.  D - Morkovice B 23. 03. 18 18:00

22. kolo Hulín D - Morkovice B 01. 04. 18 09:00

Již zmiňovaný Adam Vylíčil má dokonce 
mezinárodní hodnocení FIDE.

Mezi nejlepší hráče našeho oddílu patří 
Jaroslav Trávníček, který se účastní i mezi-
národních soutěží. Dále hraje za družstvo 
Kladna, kde se v Mistrovství ČR družstev 
tělesně postižených pravidelně umisťuje na 
stupni vítězů.

Náš oddíl se zaměřuje na práci s mláde-
ží. Máme pravidelné tréninky. A to v úterý 
pro pokročilé, které vede Jaroslav Trávníček  
a ve čtvrtek, kde si můžou přijít zahrát nejen 
členové oddílu, ale i méně zkušení žáci z řad 
veřejnosti. V pátek jsou tréninky pro starší 

hráče oddílu, ale pravidelně chodí i žáci, aby 
měřili síly se zkušenějšími hráči.

Dne 4.11. jsme uspořádali 2. kolo okres-
ní žákovské ligy. Zúčastnilo se ho 68 žáků  
z celého kraje. Hrálo se ve čtyřech kategori-
ích na 7 kol. Našim žákům se dařilo hlavně 
v kategorii starších žáků, kde obsadili 5.  
a 6. místo. Naši žáci potvrzují, že se v silné 
konkurenci oddílů jako jsou Postoupky nebo 
Zlín neztratí a vyrůstají z nich hráči, kteří 
budou dobře reprezentovat náš oddíl Sokola 
Morkovice.

Vedoucí šachového oddílu
Karel Studený
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Bike Triatlon Morkovice pořádal v sobotu 18. listopadu 3. ročník 
závodu v přespolním běhu. Závodníci si mohli vybrat ze dvou délek 
tratí, 11,5 km, které se zúčastnilo 28 závodníků a na 8 km 7 závodníků.

Trať 11,5 km vedla po zpevněných cestách a lesních pěšinách.

Morkovské podzimní běh

Po startu ze sokolské zahrady vedla trať mírně do kopce v délce 
2 km, poté následovalo ostré stoupání lesní cestou délky 1,5 km  
s výběhem na vrchol Kleštěnec (4 km). Dále dolů po zpevněné cestě k 
místu zvaném Strašná (8 km) a poté lesní a polní cestou opět z kopce 
do cíle v sokolské zahradě. Převýšení trati 250 m.

Trasa 8 km trati byla obdobná jako u hlavního závodu, vynechán 
byl „pouze“ náročný úsek, nejvyšší bod závodu Kleštěnec.

Běžci hodnotili tento závod velmi kladně, krásná příroda a zajíma-
vý terén. Trať byla ovšem náročná, v sobotu blátivá po dešti. Všichni 
závodníci úspěšně závod dokončili a doběhli do cíle. Výsledky na trati 
11,5 km: v kategorii ženy nad 40 let zvítězila Blanka Neubaerová  
v čase 1:00:34, v kategorii ženy do 39 let zvítězila 18-ti letá Simona 
Foltýnová, v čase 1:06:18, která byla i nejmladší účastnice závodu. 

V kategorii muži do 39 let zvítězil Tomáš Navrátil v čase 0:45:45, 
stal se také absolutním vítězem závodu. V kategorii muži nad 40 let 
jako první doběhl Patrik Bartík, čas 0:46:44. Výsledky na trati 8 km: 
za muže zvítězil Pavel Židlík 0:33:41, za ženy Jana Grulichová 0:49:50.

Poděkování patří všem pořadatelům, zejména Pavlu Žákovi, Pavlu 
Michovi a Vlastovi Bayerovi za zdárný průběh závodu měřený čipy, 
značení a zabezpečení trati a celkovou atmosféru závodu. 

Oznámení
Česká pojišťovna oznamuje občanům,

že nově otevřela pobočku 
v Morkovicích.

Pobočka se nachází v prostorách restaurace 
a penzionu Mezi stromy na ulici Kolaříkova.

Provozní doba každý pátek
v době od 14.00 do 17.00 hodin

nebo po dohodě na čísle 775 592 272

Evidování popelnic

Jistě si říkáte, k čemu je dobrý čárový kód na Vaší popelnici. 
Záměr je takový, že při každém vysypání popelnice popeláři načtou 
čtečkou kódů příslušný kód a tím získáme data o vytížení popelnic. 
Jsme přesvědčeni, že nám tyto data napoví, kde je prostor pro zlepše-
ní.  Dále tyto informace poslouží k posouzení, zda plánované změny 
po zavedení přinesly nějaké ovoce, dále si budeme schopni spočítat, 
zda náhodou zbytečně nepřeplácíme svoz odpadů a také budeme moci 
ocenit domácnosti, které třídí odpady a zároveň mají málo odpadů, 
protože např. nekupují balené vody.

Cílem evidování nádob není kontrola jednotlivých domácností, 
kdo dává moc popelnic, ale sběr dat, na jejichž základě bude mož-
né občany ocenit a činit rozhodnutí pro následnou optimalizaci 
systému. 

Upozornění
Město Morkovice – Slížany upozorňuje občany, 
kteří nemají čárový kód na popelové nádobě,

 že si mohou kód vyzvednout 
na MěÚ Morkovice – Slížany u paní Kazíkové. 

Od  1. 1. 2018 nebude nádoba bez čárového 
kódu vyvezena.  

Upozornění
Pokud Vás zaváděné změny zaujaly a není Vám vše jasné, 
doporučujeme pořad MOJE ODPADKY.
V pořadu je celkem pěkně a hlavně srozumitelně vysvětle-
na problematika odpadů. Pořad najdete na Youtube nebo 
Faceboku. se sídlem v Morkovicích a pobočkami ve Zdounkách a Kroměříži 

nabízí:          
• Výuku ŘO skupiny B
• Kondiční jízdy
• Školení referentských vozidel
• Výuku první pomoci 

Značka: Individuální přístup, trpělivost, vstřícnost 
a spokojenost zákazníků.

Termín, místo konání a cenu školení je možné domluvit předem. 
Jsem mobilní, flexibilní, technicky vybavená.

Učebna Morkovice
Sokolská 410 (Sokolovna)
Kontakt:  
mobil: 724 095 754, mail: info@autoskolatana.cz 
www.autoskolatana.cz

Autoškola 
„Táňa“                
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Pozvání k  bohoslužbám o Vánocích a na Nový rok v Morkovicích 
a okolních farnostech

Štědrý den * neděle 24. prosince 2017
15:00 - vánoční mše svatá pro děti
20:30 - mše svatá v Prasklicích 
21:30 - mše svatá v Pačlavicích
22:30 - mše svatá v Morkovicích

SLAVNOST NAROZENÍ PÁNĚ - BOŽÍ HOD 
* pondělí 25. prosince 2017
  8:00 - mše svatá  v Prasklicích
   9:00 - mše svatá v Pačlavicích
10:30 - mše svatá v Morkovicích
14:30 - Te Deum a svátostné požehnání v Morkovicích

Svátek sv. Štěpána * úterý  26. prosince 2017
     8:00 - mše svatá  v Prasklicích
   9:00 - mše svatá v Pačlavicích
10:30 - mše svatá v Morkovicích

  Slavnost Matky Boží Panny Marie - Nový rok 
* pondělí 1. ledna 2018
  9:00 - mše svatá v Pačlavicích
10:30 - mše svatá v Morkovicích
15:00 - společná modlitba, zpívání koled a požehnání na Křébech
17:00 - mše svatá v Prasklicích

Kostel v Morkovicích bude otevřen pro návštěvu Betléma a mod-
litbu u jesliček 25. prosince od 14:30 do 16:30 hod. a 26. prosince od 
14:00 do 16:00 hod. 

V čase adventu – od neděle 3. 12. vás zvu na roráty, kterou jsou 
přípravou na Vánoce a připomínají nám, že světlo je víc než temnota, 
dobro je silnější než zlo. 

VÁNOCE 

Když se v tyto dny budeme pozorně dívat do novin, časopisů  
a reklam, budeme sledovat televizi a internet, tak objevíme, že se na 
téma „Vánoce“ mluví a píše velmi často a neuvěřitelně podrobně. Do-
zvíme se, jaké dárky a komu a za kolik máme připravit, kolik za vánoce 
přibereme, kolik utratíme, kde si můžeme půjčit, co nám nesmí chybět 
na štědrovečerním stole a co tam naopak být nesmí, co naše blízké 
nejvíce potěší, kde jsou nejlevnější ozdoby a které jsou nejkrásnější, 
jak se ubránit stresu, za kolik a kde se dá koupit zdraví…dozvíte se 
tolik informací, až vám z toho bude třeštit hlava. 

Ale proč? Proč je slavíme? Vzpomínám na návštěvu v jedné 
rodině, kde se malý klučina po každé druhé větě ptal tatínka. „Tati  
a ploooč?“ A tatínek se často s nemalými obtížemi snažil svému tří-
letému synkovi vysvětlit, proč se to či ono děje. 

Co tedy vlastně tvoří jádro a podstatu Vánoc? V Bibli je napsáno: 
„Stalo se v oněch dnech, že vyšlo nařízení od císaře Augusta, 

aby byl po celém světě proveden soupis lidu. Tento první majetkový 
soupis se konal, když Sýrii spravoval Quirinius. Všichni se šli dát 
zapsat, každý do svého města.

Také Josef se vydal z Galileje, z města Nazareta, do Judska, do 
města Davidova, které se nazývá Betlém, poněvadž byl z domu a rodu 
Davidova, aby se dal zapsat s Marií, která mu byla zasnoubena a čekala 
dítě. Když tam byli, naplnily se dny a přišla její hodina. I porodila svého 
prvorozeného syna, zavinula jej do plenek a položila do jeslí, protože 
se pro ně nenašlo místo pod střechou.

Lukáš 2, 2-8

Událost, která se stala před dvěma tisíci lety v Betlémě. Slavíme 
narození Ježíše. To  znamená, že by bylo zvláštní věnovat pozornost 
všem dárkům a přípravám kolem a zapomenout na oslavence. Stačí, 
když si uděláme trochu času na setkání s ním. A ani mu nemusíme 
nosit žádné dárky - on přišel, aby obdarovat nás. 

Děkuji Ti prostě za to, že jsi
za to, že se nevejdeš do naší hlavy, která je příliš logická
za to, že není možné Tě obejmout srdcem, které je příliš nervózní
za to, že jsi tak blízký i vzdálený
za to, že jsi již nalezený a ještě nenalezený.               (Jan Twardowski)

Přeji vám všem pokojné a radostné vánoční svátky, vše dobré 
v novém roce a udělejme si čas na setkání s oslavencem. P. Jan Ston

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2018
 Do ulic našich obcí a měst v lednu opět vyjdou  koledníci, aby 

lidem popřáli šťastný nový rok, zazpívali koledy a při tom poprosili  
o příspěvek do zapečetěné pokladničky s logem Charity ČR. Výtěžek 
Tříkrálové sbírky je určen na pomoc těm, kteří si sami pomoci nedoká-
ží z důvodu stáří, nemoci či jakohokoli hendikepu.  Děkujeme 3 097,-

KOLEDOVÁNÍ BUDE PROBÍHAT VE DNECH 6. 1. – 13. 1. 2018
Žehnání koledníků a vedoucích skupinek bude v naší farnosti 

v pátek 5. ledna 2018, při večerní bohoslužbě ve farním kostele  
v Morkovicích.  
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„Měsíc náborů“ v FC Morkovice

Ve středu 27. 9. 2017 uspořádal fotbalový klub  FC Morkovice, 
z.s. v rámci akce „Měsíc náborů“ na stadionu v Morkovicích sportovní 
dopoledne pro děti z místní mateřské a základní školy, mateřské 
školy Pornice, základní a mateřské školy Litenčice a mateřské školy 
Tetětice. Akce proběhla za podpory Fotbalové asociace ČR a Lesů ČR. 

Tohoto náborového dne zúčastnilo celkem 147 dětí. Klub tak plně 
využil kapacitu dvou hracích ploch a celkem 13 skupinek (každá měla 
od 10 do 13 dětí) rozdělil do dvou kategorií. Šest skupinek dětí z MŠ 
předvádělo své herní dovednosti na šesti stanovištích rozmístěných na 
hlavním hřišti. Žáci ze ZŠ tvořili sedm skupinek a sportovali na hřišti 
s umělým trávníkem, kde si prošli celkem sedm různých stanovišť.  
Na každém stanovišti se dětem věnoval jeden trenér, který jim ukázal, 
co bude jejich úkolem. Trenérovi pomáhali asistenti -  žáci druhého 
stupně ZŠ Morkovice. Po zvládnutí všech stanovišť obdržely za svou 
snahu všechny děti pamětní medaili a dárkový balíček. Všichni orga-
nizátoři se snažili děti především zaujmout, nadchnout je pro sport, 
pohyb a pro fotbal jako takový. Snad se nám to podařilo natolik, aby 
se některé děti rozhodly věnovat se i nadále fotbalu pravidelně. Rádi 
je u nás mezi současnými třemi družstvy přípravek FC Morkovice, 
z.s. přivítáme. 

Petr Jablunka, 
prezident FC Morkovice, z.s.

Listopadové fotbalové klání 

S příchodem sychravého počasí skončili oblíbené hry pro děti na 
farní zahradě a obdobně jako vloni se hry přemístili do prostor farní 
klubovny. Alternativou pro farní klubovnu je prostornější místní 
sportovní hala, ve které se v neděli 12. listopadu uskutečnilo první 
podzimní fotbalové utkání pod záštitou TJ Orel Morkovice. Listopado-
vý fotbálek si nenechalo ujít celkem 25 hráčů, z nichž většinu zaujímali 
menší kluci, kteří se ani v nejmenším nezalekli hry proti starším.

Mládež farnosti Morkovice dále zve všechny děti z farnosti  
a jejich kamarády z okolí na společné hry tentokrát opět na faru, které 
se uskuteční 13. ledna. V únoru nebude chybět tradiční farní karneval, 
který je naplánován na 11. února. Následující měsíc nabídne hry pro 
děti již 3. března. Bližší informace budou oznámeny předem, změny 
termínů jsou vyhrazeny. Na další společné sportovní a herní zážitky 
v novém roce 2018 se těší mládež farnosti a TJ Orel Morkovice.
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Žáci starší  krajská soutěž sk. B

1.  Bojkovice 58  :  8 27

2. Kvasice 41  :  4 22

3.  Hluk 23  :  16 22

4. Strání 38  :  10 16

5. Napajedla 36  :  19 13

6. Dolní Němčí 12  :  18 11

7. Zlechov 14  :  50 8

8. Slovácko dívky 10  :  30 7

9. MORKOVICE 5   :  44 2

10. Koryčany 9   :  47 1

Žáci mladší  krajská soutěž sk. B

1. Bojkovice 89  :   7 24

2. Strání 60  :  12 22

3. Napajedla 36  :  27 19

4. Hluk 55  :  22 18

5. Dolní Němčí 25  :  33 13

6. Slovácko dívky 20  :  26 11

7. MORKOVICE 18  :  37 10

8. Koryčany 20  :  88 4

9. Zlechov 22  :  51 3

10. Kvasice 18  :  60 3

FC Morkovice z.s.

Muži A   krajský přebor

1. Provodov 33  :  11  36

2.  Velké Karlovice 28  :  19 24

3. Luhačovice                     24  :  17 24

4. Holešov  22  :  17 21

5.                                                       Hluk 19  :  17 21

6. MORKOVICE  24  :  23 21

7. Juřinka 25  :  22 20

8. Bystřice p. H. 21  :  13  19

9. Štítná n. Vláří 20  :  23 19

10. Kvasice     29  :  27  18

11. Baťov                              19  :  25 18

12. Rožnov p. Radh. 14  :  22  16

13. Boršice 21  :  28  13

14. Chropyně 16  :  51 3

Dorost  krajská soutěž sk. B

1. Strání  64  :  11 37

2. Koryčany 23  :  19 29

3. Staré Město 30  :  23 26

4. Kněžpole 31  :  24 26

5. Boršice 31  :  22 23

6. Nivnice 31  :  27 20

7. MORKOVICE 20  :  31 20

8. Prakšice 32  :  21 18

9. Újezdec – Těšov 39  :  32  18

10. Tlumačov 25  :  26  18

11. Dolní Němčí 21  :  29 16

12. Šumice 26  :  42 13

13. Jarošov 13  :  46  5

14. Kvasice 12  :  45 4  

Muži B  krajská soutěž sk. C

1.  Šumice  32  :  11 37

2. Tlumačov 24  :  14 29

3. Kunovice 41  :  12 28

4. Havřice 34  :  27 24

5. MORKOVICE B 37  :  32  20

6. Nedachlebice 39  :  29 19

7. Ludkovice 23  :  20 19

8. Staré Město 21  :  30 19

9. Slovácko B  26  :  28 16

10. Újezdec – Těšov 30  :  28 15

11. Drslavice 21  :  33 15

12. Březolupy 14  :  42   12

13. Zlechov 20  :  36 10

14. Zborovice 13  :  33 10    

Přípravka starší  okr. přebor sk. C

1. MORKOVICE 139  :  32 25

2. Těšnovice 119  :  57 24

3. Bezměrov 91  :  39 23

4. Lubná 63  :  86 12

5. Zlobice 45  :  95 3

6. Koryčany 25  : 173 3

Přípravka mladší  okr. přebor sk. B 

1. Holešov  A 120  :  27 24

2. MORKOVICE 96  :  38 24

3.  Zdounky 98  :  45 21

4. Žálkovice 62  :  69 12

5. Zborovice 51  :  98 6

6. Koryčany 42  : 124 5

7. Bezměrov 53  : 121 4 



26 Morkovice-Slížany

HARMONOGRAM  
SVOZU V ROCE 2018

Svoz plastů a papíru bude probíhat 
v pondělí v následujících termínech:

  8. 1. 2018   23. 7. 2018
  5. 2. 2018   20. 8. 2018
  5. 3. 2018   17. 9. 2018
  3. 4. 2018 15. 10. 2018
30. 4. 2018 12. 11. 2018
28. 5. 2018 10. 12. 2018
25. 6. 2018

Každé pondělí a středu
od 19.00 do 20.00 hodin

ve velkém sále 
morkovické sokolovny

Cvičení ve stylu
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KROMĚŘÍŽSKÁ NEMOCNICE a.s.
TRANSFUZNÍ A HEMATOLOGICKÉ ODDĚLENÍ

Víte, že...
...krevní plazmu může darovat

každý zdravý člověk ve věku 18  65 let ?

Z lidské plazmy se vyrábějí léky v celé
Evropě, které zachraňují lidské životy.
Také u záchranné služby a při operacích je
plazma nepostradatelná.

Plazmu můžete darovat až 25 krát do
roka, protože se v krátké době obnovuje.

Dárci plazmy mají pravidelné zdravotní
prohlídky.

Po odběru dárce obdrží poukázku na
občerstvení, potvrzení do zaměstnání a
poukázku na odečet odběru k daňovému
přiznání. Odběr je chápán jako dar v ceně
2000,. Odběry jsou započítávány do
celkového počtu odběrů pro ČČK.

Odběrové dny:
Pondělí  Středa Po telefonickém objednání

Pátek Po telefonickém objednání

Kde nás najdete: 2. patro budovy L
Pro objednání volejte: (+420) 573 322 417

www.nemkm.cz/darcovstvikrveakrevniplazmy

HLEDÁME DÁRCE
KREVNÍ PLAZMY



29Morkovice-Slížany

Spokojené prožití vánočních svátků 
v příjemné atmosféře, 

mnoho zdraví, štěstí, radost ze života, 
hodně dobrých myšlenek v novém roce 2018 

v rodině i na pracovišti přeje 
a za přízeň v roce 2017 děkuje

Kolektiv STAVEBNIN SUCHOMEL

OTEVŘENO do 21. 12. 2017 (16.00 hodin)
22. 12. 2017 - 1. 1. 2018   ZAVŘENO
2. 1. - 7. 1. 2018   ZAVŘENO - INVENTURA

OTEVŘENO od 8. 1. 2018, 7.30 – 16.00 hodin

Těšíme se na Vaši návštěvu!
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ODVOZ A EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ
Včetně vystavení dokladu o ekologické 

likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel.: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 
autovrak vyplatíme

1 500,- Kč

Hledáme na HPP (hlavní pracovní poměr) 

švadleny, šičky – šití 
pro automobilový průmysl.

Vyučení v oboru není podmínkou, 
praxe v šití výhodou 

(firma je schopna zaučit)

Práce ve dvousměrném provozu, 
úkolová mzda – dobré platové ohodnocení, 

doba určitá na 1 rok s možností prodloužení 
na dobu neurčitou. 

Benefity – stravenky, 2 x ročně prémie 
(v návaznosti na výsledek firmy).

Kontakt  telefonicky (604 605 768), 
případně své písemné nabídky 

se strukturovaným životopisem posílejte 
na email  hytex@volny.cz

Hytex, spol. s.r.o.
Nádražní 517

768 33 Morkovice


